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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 5 
februari 2025 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, Stadshuset, klockan  10:30-17:25. 

Paragrafer 

12-56 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) §§ 12-55 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S), jäv § 33 
Maria Rosander (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) §§ 12-16 på distans, övriga på plats. 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) §§ 12-54 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) §§ 12-40 
Ulrik Wärnsberg (S) §33, 56 
Mats Gyllander (M) §§ 41-56 
Eva Moberg (KD) §§ 55-56 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S) §§ 12-32. 34-55 
Karolin Lundström (V) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) 
Klara Ellström (MP) §§ 12-53 
Mats Gyllander (M) §§ 12-40 
Nora Karlsson (C) §§ 12-53 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) §§ 12-54 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande stadsdirektör, Christian 
Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner kanslichef, Lena Grapp 
stadsjurist, Sara-Carin Öhman enhetschef, Susanne Eriksson politisk stabschef, John 
Hammar kommunsekreterare, Josefin Lindström nämndsekreterare, Sandra 
Fogelberg och Sara Elingfors politiska sekreterare. 
Föredragande 
§ 15 Maria Ahrgren och Ida Bylund Lindman, enhetschefer 
§ 16 Annika Holma och Klara Wahlstedt planarkitekter, Anders Fridborg säkerhetschef, 
Ola Hägglund ekonomidirektör och Eva Hermansson Flodin finanschef 
§17 Martin Edfelt, stadsarkitekt 
§§ 18-19 Karin Graham, projektledare 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 12 

Tyst minut 
Kommunstyrelsen inleder sammanträdet med en tyst minut med anledning av 
skjutningen i Örebro tisdagen den fjärde februari. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 13 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt  
2. att protokollet justeras tisdagen den 11 februari 2025. 

 

§ 14 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärende 9. Programdirektiv 3.0 för Fyrspårsavtalet utgår från 
föredragningslistan, 

2. att lägga ärendena Deltagande på konferens och möten, Inriktning för ökad 
attraktivitet och framkomlighet för en levande innerstad och Initiativ om 
fastighetsbestånd från Jonas Segersam (KD) till föredragningslistan 

3. att ärende 5 Personalärenden läggs sist på föredragningslistan, samt 
4. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar att Initiativ om fastighetsbestånd från Jonas Segersam (KD) 
läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag och Jonas 
Segersams (KD) yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 15 

Uppföljning enligt kommunstyrelsens 
uppföljningsplan 
Följande ämnen återrapporteras till kommunstyrelsen i enlighet med 
kommunstyrelsen uppföljningsplan: 

Verksamhetsutveckling och kvalitetsuppföljning 

Områdesarbetet 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 16 

Föredragningar inför beslut 
Följande ärenden föredras inför beslut: 

Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka Uppsala C-Munkgatan, 
antagande 

Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka C, antagande 

Yttrande Remiss Kommuners och regioners grundläggande beredskap inför kris 
och krig (SOU 2024:65) 

Under sammanträdet informerades kommunstyrelsen om följande ärenden: 

Ekonomin på Uppsala stadsteater 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 17  

Tävlingsprogram Europan i Gottsunda 2025 
KSN-2025-00046 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förvaltningen får i uppdrag att i tävlingsprogrammet föra in en skrivning 
om att kyrkan som märkesbyggnad samt siktlinjen mot kyrkans klockstapel 
särskilt ska beaktas, samt 

2. att med ändringen ovan godkänna tävlingsprogrammet för arkitekttävlingen 
Europan avseende Gottsunda, enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Europan är Europas största återkommande arkitekttävling inom stadsutveckling. Den 
vänder sig till arkitekter under 40 år. Uppsala kommun har tillsammans med 
Hemmaplan anmält medverkan med en tomt som omfattar delar av Gottsunda södra 
stadsnod, och inkluderar Gottsunda Centrum med omgivande parkeringsplatser och 
övriga fastigheter. Marken ägs av Uppsala kommun samt av Fastighets AB Hemmaplan.  

Planeringen ligger i linje med planprogram för Gottsundaområdet som 
kommunstyrelsen fattade beslut om 2019. Strukturen behöver vidareutvecklas utifrån 
bland annat att centrumbyggnaden har en ny ägare samt utifrån förutsättningar för 
mobilitet, utveckling på centrumets östra sida och naturvärden med mera.  

Medverkan i tävlingen förväntas ge nya innovativa och genomförbara lösningar för 
denna del av planprogramsområdet. Medverkan förväntas vidare ge internationell 
belysning och intresse för planeringen och för Uppsalas arbete med förverkligandet av 
fyrspårsavtalet.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 9 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 januari 2025 
• Bilaga 1, Tävlingsprogram Europan 18 Uppsala 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Erik Pelling (S) och Therez Almerfors (M) yrkar 
att förvaltningen får i uppdrag att i tävlingsprogrammet föra in en skrivning om att 
kyrkan som märkesbyggnad samt siktlinjen mot kyrkans klockstapel särskilt ska beaktas. 

Therez Almerfors (M) yrkar 
att Innan eventuell arkitekttävling måste Uppsala kommun uppdatera planprogrammet 
för Gottsunda och landa innehåll och målbild för det tilltänkta målområde. 

Jonas Segersam (KD) och Maria Rosander (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Erik Pelling (S) med fleras yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag, reviderat i enlighet med Erik 
Pellings (S) yrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Att vända ett utanförskapsområde till ett tryggt område kräver mer än ord och 
målsättningar. Vi måste jobba integrerat med flera områden inom kommunen. För 
stadsdelen Gottsunda/Valsätra är andelen hyresrätter hög. Därför behöver området 
utvecklas med andra bostäder så att fler kan göra bostadskarriär. Moderaterna vill se en 
variation av bostadstyper så att människor inte ska behöva flytta från Gottsunda när de 
vill köpa eget boende. Vi vill också se en mer trivsam och varierad bebyggelse med en 
blandning av låga och högre hus, flerbostadshus och småhus. Kvalitet är alltid 
överordnat kvantitet, därför står vi inte bakom målet att inom området försöka klämma 
in 600 nya bostäder. I ett redan tätbebyggt område är det inte rätt väg att gå för ökad 
trygghet och trivsel. Därför yrkade vi att politiken först måste landa hur området ska 
utvecklas och med vilka funktioner innan en tävling äger rum på Uppsalabornas 
bekostnad. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna anser att det finns viktigare välfärdsområden att lägga 650 000 
kronor på än att delta i internationella arkitekttävlingar. Uppsala kommun kan utveckla 
Gottsunda till en attraktiv plats utan att lägga tid och resurser på denna tävling. Genom 
att själva utse lokala arkitekter kan vi värna näringslivet och aktörer med tydliga 
kopplingar till Uppsala. Vi behöver ingen internationell jury för att planera vår 
stadsutveckling. Vi är även kritiska till det föreslagna tävlingsprogrammet som utgår från 
genomförandet av spårvägsplanerna och storskalig exploatering av sydöstra Uppsala. 
Uppsala är mer än sydöstra staden och medborgarnas skattepengar bör även investeras 
på andra platser i Uppsala. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi ville inte satsa så mycket kommunala skattemedel på denna tävling och därför yrkade 
vi avslag på förslaget. Vi anser inte att man ska bygga en ny simhall i Gottsunda (utan 
renovera den befintliga), och så länge sådana grundläggande frågor inte är klara kan 
man inte genomföra en tävling. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 18  

Upphandling av entreprenad Uppsala Spårväg 
Förarbeten KM C2/600-C3/720, 
Regementsvägen och Lägerhyddsvägen 
KSN-2024-03184 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör 
för anläggande av ledningar och allmän plats i Regementsvägen och 
Lägerhyddsvägen inom Uppsala Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i 
bilaga 1 till bilaga 7, samt  

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektör att utse entreprenör. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning och flytt av träd samt uppbyggnad av mark inom påverkat 
entreprenadområde för spårväg. Upphandling av entreprenör sker inom det 
dynamiska inköpssystemet (DIS) för Uppsala Spårväg förarbeten.   

Upphandlingen avser sträckan Regementsvägen (sträckan Dag Hammarskjölds väg-
Lägerhyddsvägen) och Lägerhyddsvägen (sträckan Regementsvägen – 
Ulleråkersvägen). Arbeten som ingår i denna upphandling är längsgående 
ledningsläggningar samt en del korsande ledningsläggningar. I arbetena ingår främst 
återställning till befintliga funktioner som gång- och cykelbana samt körbana. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 10 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 september 2024 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översikt förarbeten 
• Bilaga 3, Översikt entreprenad  
• Bilaga 4, Byggbarhet Regementsvägen-Lägerhyddsvägen 
• Bilaga 5, PM Träd Regementsvägen-Lägerhyddsvägen 
• Bilaga 6, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 7, Ekonomiska konsekvenser 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Maria Rosander (SD) och Therez Almerfors (M) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi vill inte att det ska byggas någon spårväg i Uppsala. Vi behöver prioritera kommunens 
kärnverksamhet, och det är helt ohållbart att fortsätta med utbyggnaden av 
kapacitetsstark kollektivtrafik / spårväg så länge det finns ett starkt motstånd hos 
befolkningen och en väldigt knapp politisk majoritet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Vi ser även ett behov av att en proportionerligt större del av stadsplaneringen 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

sker på landsbygden och i de prioriterade tätorterna. Med vår politik hade exploateringen 
av sydöstra Uppsala blivit betydligt mindre och linjedragningen av kapacitetsstark 
kollektivtrafik annorlunda. Vi vill bygga ut Uppsala varsamt, inte bygga nya 
miljonprogram. Vi ser även allvarligt på förslag som strävar efter att försämra 
framkomligheten för biltrafikanter och eventuellt räddningstjänst och transporter. Vi 
behöver hitta lösningar för att samtliga trafikslag ska kunna samsas på lika villkor, 
spårvägen bör inte prioriteras på kraftig bekostnad av övrig trafik och framkomlighet. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kollektivtrafiken i Uppsala behöver utvecklas. Centerpartiet stödjer införandet av 
elbussar som kör i separata körfält, så kallad Bus Rapid Transit (BRT), i centrala Uppsala. 
Vi motsätter oss dock planerna på att bygga en spårväg. Vi ser att de utbyggnader som 
krävs för BRT är nödvändiga, men vi anser att planerna på en spårvägsutbyggnad, 
särskilt tvärlänken från Gottsunda till det nya stationsläget inklusive Ultunabron, bör 
stoppas. De stora investeringar som föreslås för denna sträcka motsvarar inte de behov 
som kan förutses i området runt nya Södra station de närmaste åren och riskerar 
dessutom att skada viktiga naturvärden. 
Centerpartiet menar att vi istället bör fokusera på att utveckla kollektivtrafiken i hela 
kommunen. Vi vill förstärka kapaciteten till områden som Gränby och Stenhagen, där 
behoven redan idag är stora och kommer att öka ytterligare när den nya 
badanläggningen öppnas nästa år. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stöttar inte spårvägsprojektet. UP förordar långa 
bussar liknande MalmöExpressen. eller de BRT-bussar som nyligen implementerats i det 
nya BRT-systemet i Ålborg i Danmark. Ålborgs kommun är i invånarantal jämförbar med 
Uppsala kommun. Busstypen i Ålborg tar 200 passagerare, det vill säga samma 
passagerarkapacitet som en spårvagn, och är snabbare än en spårvagn. Ålborg-bussen 
kostar en fjärdedel av vad en spårvagn kostar. Ålborg hade bestämt sig för spårväg men 
ändrade sig i sista stund för det betydligt billigare BRT-systemet. 
Det är besvärande att endast 44 av 81 mandat i Uppsala kommunfullmäktige vägrar att 
ompröva de okloka satsningarna på ett onödigt, omodernt, riskfyllt och extremt dyrt 
spårvägsprojekt. Det är hög tid för omprövning och att få igång de mer än väl rimliga 
omförhandlingarna med Staten så att Fyrspårsavtalet och Stadsmiljöavtalen inte 
kopplas ihop med villkor om en viss tekniklösning för att säkra mer kapacitetsstark 
kollektivtrafik än idag.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 19  

Igångsättningsbeslut Uppsala Spårväg 
KM0/550-0/800, Munkgatan 
KSN-2024-03561 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att påbörja anläggande av ledningar och allmän plats i Munkgatan inom 
Uppsala Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 5, samt 

2. att entreprenaden ska genomföras av kommunens egen 
entreprenadverksamhet inom stadsbyggnadsförvaltningen. 

Sammanfattning 

Entreprenadarbeten så som flytt av ledningar, nedtagning och flytt av träd samt 
uppbyggnad av mark inom påverkat entreprenadområde för spårvägen görs inom 
ramen för spårvägsutbyggnaden som drivs i en gemensam organisation med Uppsala 
kommun och region Uppsala. 

Beslutet avser sträckan Munkgatan samt Sjukhusvägen (sträckan Munkgatan till och 
med Veteranparken). Arbeten som ingår i denna entreprenad är längsgående 
ledningsläggningar samt en del korsande ledningsläggningar. I arbetena ingår 
återställning till befintliga funktioner som gång- och cykelbana samt körbana. 

Valet att utföra arbetet i kommunens egen regi och inte upphandla via det dynamiska 
inköpssystemet (DIS) för Uppsala Spårväg förarbeten följer kommunens arbetssätt vid 
val av entreprenörsform. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 11 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 december 2024 
• Bilaga 1, Översikt förarbeten 
• Bilaga 2, Översikt entreprenad  
• Bilaga 3, Byggbarhet Regementsvägen-Lägerhyddsvägen 
• Bilaga 4, PM Träd Regementsvägen-Lägerhyddsvägen 
• Bilaga 5, Arbetsmiljöplan 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Maria Rosander (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi vill inte att det ska byggas någon spårväg i Uppsala. Vi behöver prioritera kommunens 
kärnverksamhet, och det är helt ohållbart att fortsätta med utbyggnaden av 
kapacitetsstark kollektivtrafik / spårväg så länge det finns ett starkt motstånd hos 
befolkningen och en väldigt knapp politisk majoritet. 
Det här kommer även att påverka framkomligheten i centrala Uppsala i stor utsträckning 
och det är nödvändigt att skapa alternativ som förenklar för uppsalaborna.  
Dessutom är det problematiskt att detta görs i egen regi istället för att upphandlas, 
sådant som kommunen inte behöver göra själv bör inte kommunen göra själv. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Vi ser även ett behov av att en proportionerligt större del av stadsplaneringen 
sker på landsbygden och i de prioriterade tätorterna. Med vår politik hade exploateringen 
av sydöstra Uppsala blivit betydligt mindre och linjedragningen av kapacitetsstark 
kollektivtrafik annorlunda. Vi vill bygga ut Uppsala varsamt, inte bygga nya 
miljonprogram. Vi ser även allvarligt på förslag som strävar efter att försämra 
framkomligheten för biltrafikanter och eventuellt räddningstjänst och transporter. Vi 
behöver hitta lösningar för att samtliga trafikslag ska kunna samsas på lika villkor, 
spårvägen bör inte prioriteras på kraftig bekostnad av övrig trafik och framkomlighet. 
Denna del av Uppsala är redan nu kraftigt begränsad i framkomlighet och tillgänglighet 



Sida 16 (105) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

till sjukhuset och de centrala delarna kommer påverkas ytterligare negativt av detta 
delprojekt av spårvägen. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi vill inte att det ska byggas någon spårväg i Uppsala. Vi behöver prioritera kommunens 
kärnverksamhet, och det är helt ohållbart att fortsätta med utbyggnaden av 
kapacitetsstark kollektivtrafik / spårväg så länge det finns ett starkt motstånd hos 
befolkningen och en väldigt knapp politisk majoritet. 
Det här kommer även att påverka framkomligheten i centrala Uppsala i stor utsträckning 
och det är nödvändigt att skapa alternativ som förenklar för uppsalaborna.  
Vi tycker dock det är bra att detta genomförs i egen regi, då det ökar flexibiliteten och ger 
kommunen möjlighet att ha egen kompetens på området i syfte att göra bättre 
upphandlingar i övrigt. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kollektivtrafiken i Uppsala behöver utvecklas. Centerpartiet stödjer införandet av 
elbussar som kör i separata körfält, så kallad Bus Rapid Transit (BRT), i centrala Uppsala. 
Vi motsätter oss dock planerna på att bygga en spårväg. Vi ser att de utbyggnader som 
krävs för BRT är nödvändiga, men vi anser att planerna på en spårvägsutbyggnad, 
särskilt tvärlänken från Gottsunda till det nya stationsläget inklusive Ultunabron, bör 
stoppas. De stora investeringar som föreslås för denna sträcka motsvarar inte de behov 
som kan förutses i området runt nya Södra station de närmaste åren och riskerar 
dessutom att skada viktiga naturvärden. 
Centerpartiet menar att vi istället bör fokusera på att utveckla kollektivtrafiken i hela 
kommunen. Vi vill förstärka kapaciteten till områden som Gränby och Stenhagen, där 
behoven redan idag är stora och kommer att öka ytterligare när den nya 
badanläggningen öppnas nästa år. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, stöttar inte spårvägsprojektet. UP förordar långa 
bussar liknande MalmöExpressen, . eller de BRT-bussar som nyligen implementerats i det 
nya BRT-systemet i Ålborg i Danmark. Ålborgs kommun är i invånarantal jämförbar med 
Uppsala kommun. Busstypen i Ålborg tar 200 passagerare, det vill säga samma 
passagerarkapacitet som en spårvagn, och är snabbare än en spårvagn. Ålborg-bussen 
kostar en fjärdedel av vad en spårvagn kostar. Ålborg hade bestämt sig för spårväg men 
ändrade sig i sista stund för det betydligt billigare BRT-systemet. 
Det är besvärande att endast 44 av 81 mandat i Uppsala kommunfullmäktige vägrar att 
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ompröva de okloka satsningarna på ett onödigt, omodernt, riskfyllt och extremt dyrt 
spårvägsprojekt. Det är hög tid för omprövning och att få igång de mer än väl rimliga 
omförhandlingarna med Staten så att Fyrspårsavtalet och Stadsmiljöavtalen inte 
kopplas ihop med villkor om en viss tekniklösning för att säkra mer kapacitetsstark 
kollektivtrafik än idag. 
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§ 20  

Yttrande över remiss av promemorian 
Utökade registerkontroller vid anställning i 
kommun 
KSN-2024-03289 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga till att andra yrkesutövare som möter brukare utan närvaro av andra 
bör omfattas, såsom till exempel chaufförer inom färdtjänst eller motsvarande, 
samt 

2. att med ändringen ovan avge yttrande till Justitiedepartementet i enlighet 
med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Utredningen föreslår att det ska ges möjligheter att kontrollera anställda och personer 
som erbjuds anställning eller uppdrag inom kommunerna mot belastningsregistret 
och misstankeregistret. Syftet är att ge kommunerna bättre förutsättningar att 
genomföra bakgrundskontroller, dels för att öka tryggheten och säkerheten för 
personer som berörs av insatser enligt aktuell lagstiftning, dels för att minska risken för 
infiltration och inre påverkan.  

Utredningen omfattar tre separata och sinsemellan självständiga förslag på 
förändringar i lagstiftningen: 

1. Föreslagen registerkontroll vid arbete med äldre och personer med 
funktionsnedsättning, ny lagstiftning. 

2. Utökade uppgifter vid registerkontroll inför arbete med barn, ändring i 
befintlig lagstiftning. 

3. Registerkontroll i syfte att upprätthålla ett verksamhetsskydd, ny lagstiftning. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 13 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 januari 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över promemorian Utökade registerkontroller vid 

anställning i kommun 
• Bilaga 2, Promemorian Utökade registerkontroller vid anställning i kommun   

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att lägga till att andra yrkesutövare som möter brukare utan närvaro av andra bör 
omfattas, såsom till exempel chaufförer inom färdtjänst eller motsvarande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Erik Pelling (S) med fleras yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag, 
reviderat i enlighet med Erik Pelling (S) med fleras yrkande. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet är positiva till de förslag som presenteras i promemorian. Det är avgörande 
att vi kan garantera god säkerhet för våra brukare som befinner sig i utsatta situationer. 
För att säkerställa detta är bakgrundskontroller och registerutdrag nödvändiga. Förra 
årets fall av flera sexualbrott inom hemtjänsten, där anställda inte hade genomgått 
bakgrundskontroller, visar på vikten av dessa åtgärder. 
Samtidigt vill vi i Centerpartiet betona vikten av noggranna överväganden när två viktiga 
värden står mot varandra, särskilt när det gäller den personliga integriteten hos våra 
medarbetare. Integritetsinskränkningar måste vara proportionerliga och vi bör undvika 
onödigt misstänkliggörande av kommunens medarbetare. Vi ser positivt på förslaget till 
yttrande men vill att integritetsaspekten tydligare vägs in i övervägandet vid framtida 
yttranden, där denna berörs. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är extremt viktigt att ordentliga bakgrundskontroller kan genomföras av personer 
som vill få anställningar inom kommun och region. Det stora antalet arbetsuppgifter 
handlar om att ha med andra människor att göra och det kräver att man inte bär på 
egenskaper och en historik som gör dem mycket olämpliga för jobb inom dessa yrken. 
Det är också viktigt för att bidra i kampen mot den organiserade brottsligheten som 
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tillåtits koppla ett på tok för stort grepp om den svenska välfärdens välfärdssystem och 
ökat korruptionen i stor omfattning. 

 

 

  



Sida 21 (105) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 21  

Yttrande över remiss av betänkandet 
Kommuners och regioners grundläggande 
beredskap inför kris och krig (SOU 2024:65) 
KSN-2024-03287 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Försvarsdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Försvarsdepartementet har remitterat betänkandet Kommuners och regioners 
grundläggande beredskap inför kris och krig (SOU 2024:65) till Uppsala kommun för 
yttrande senast den 15 februari 2025. Förslaget innebär för kommuner ett utökat och 
tydligare ansvar för Sveriges krisberedskap och civila försvar. 

Uppsala kommun delar utredningens syn på behovet av förslagen. Däremot delar 
kommunen inte utredningens preliminära bedömning av kostnader och kommuners 
möjligheter att utan ytterligare resurstillskott, utöver vad som föreslås i utredningen, 
ställa om organisationer så kraftfullt som förslagen kräver. Inte minst gäller det 
nödvändiga satsningar som berörs av specialförfattningar, som räddningstjänst, 
vattentjänster och socialtjänst, och som inte omfattas av utredningen. 

Utöver finansieringsfrågan ser kommunen det som mycket angeläget att det klargörs 
vilka planeringsförutsättningar som ska gälla i olika delar samt att vägledning och stöd 
i tillämpningen inte dröjer. Vidare kvarstår det ett behov att klargöra privata aktörers 
ansvar för beredskap när de driver offentligt finansierad verksamhet, liksom kring 
tillämpningen av begreppen för fredstida krissituationer, hur fredstida krissituationer 
förhåller sig till höjd beredskap och ledningen av kommunen i de olika situationerna.     
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 14 
• Tjänsteskrivelse daterad den 15 januari 2025 
• Bilaga 1, yttrande från Uppsala kommun 
• Bilaga 2, betänkandet Kommuners och regioners grundläggande beredskap 

inför kris och krig (SOU 2024:65)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att det är viktigt att staten delfinansierar mycket 
av alla de åtgärder som staten kräver av kommunerna. Det är ett otyg att staten fattar 
allt mer beslut som gäller kommuner utan att ta ansvar för rimlig finansiering av de 
insatser som dessa beslut innebär. 
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§ 22  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av krisberedskap och kontinuitetsplanering 
KSN-2024-03178 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har granskat Uppsala kommuns krisberedskap och 
kontinuitetsplanering. Kommunrevisionen rekommenderar utifrån sina iakttagelser 
och bedömningar kommunstyrelsen att  

• säkerställa att val av ledamöter till krisledningsnämnden förrättas av 
kommunfullmäktige 

• föreslå kommunfullmäktige att revidera reglementet för krisledningsnämnden 
där krisledningsnämndens roll i förhållande till gemensamma nämnder 
tydliggörs. 

• följ upp arbetet med kontinuitetsplanering i koncernens nämnder och 
styrelser 

• tillse att arbetet med kontinuitetsplanering i de egna verksamheterna slutförs 
och att planeringen beaktar risken för it-avbrott på verksamhetskritiska 
system 

• tillse att arbetet med att ta fram vägledningar och stöd för hur arbetet med 
utbildning och övningar ska bedrivas slutförs 

• särskilt följa upp att arbetet med utbildning och övning sker enligt tilltänkt 
systematik i nämnder och bolag, samt att  

• tillse att övningar genomförs i syfte att säkerställa att kontinuitetsplaneringen 
för it-avbrott är tillräcklig. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 15 
• Tjänsteskrivelse daterad den 26 november 2024  
• Bilaga 1, yttrande över kommunrevisionens granskning av krisberedskap och 

kontinuitetsplanering 
• Bilaga 2, kommunrevisionens missiv 
• Bilaga 3, kommunrevisionens granskningsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att kommunen skyndsamt behöver säkra 
alternativa energiförsörjning som en del av kommunens ansvar att säkerställa god 
krisberedskap samt tillfällig redundans i energiförsörjningen. 
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§ 23  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av kontroll av utförare vid köp av 
välfärdstjänster 
KSN-2024-03141 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har med utgångspunkt i revisionsplan för år 2024 granskat 
kommunstyrelsens kontroll av utförare vid upphandling och inköp av välfärdstjänster. 
Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen har säkerställt en 
ändamålsenlig styrning och en tillräcklig intern kontroll för att minska riskerna för 
välfärdsbedrägerier och oegentligheter hos privata utförare. 

I yttrande över granskningen beskriver kommunstyrelsen att det under 2024 vidtagits 
flera åtgärder för att granska anbudsgivare. Från och med sommaren 2024 görs 
fördjupade kontroller av alla anbudsgivare, det finns ett nytt stödmaterial för 
direktupphandlingar och arbete med att utveckla och ta fram egna 
uteslutningsgrunder har påbörjats under 2024 och kommer att fortsätta under 2025. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 16 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 december 2024  
• Bilaga 1, Yttrande över kommunrevisionens granskning av kontroll av utförare 

vid köp av välfärdstjänster 
• Bilaga 2, kommunrevisionens missiv 
• Bilaga 3, granskningsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är väldigt viktigt att kommunen säkerställer tillräckliga kontroller och kontinuerlig 
uppföljning vid inköp av välfärdstjänster. Både för att förhindra överpriser, 
kvalitetsbrister och organiserad brottslighet/infiltration. Kommunen behöver 
högprioritera kompetensförsörjningen inom upphandlingsverksamheten då det är helt 
grundläggande för en effektiv organisation. Revisionens rekommendationer om att 
säkerställa kontroller och uteslutningsgrunder för anbudsgivare är väldigt viktiga. För 
övrigt anser vi att systematiserade stickprovskontroller behöver vara en större del av det 
kontinuerliga kontroll- och uppföljningsarbetet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att kommunen bättre behöver lyssna på Polisen 
och särskilt städar bort kriminella från bolag som levererar tjänster som skola, vård och 
omsorg till kommunen. 
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§ 24  

Yttrande över kommunrevisionens 
översiktliga granskning av delårsrapport per 
2024-08-31 
KSN-2024-03198 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av kommunfullmäktiges 
delårsrapport per 31 augusti 2024 för yttrande från kommunstyrelsen senast 28 
februari 2025 om vilka åtgärder kommunstyrelsen har för avsikt att vidta med 
anledning av de förbättringsområden och rekommendationer som framgår av 
revisorernas bedömning och revisionsrapport. Kommunrevisionens 
granskningsrapport återfinns i ärendets bilaga 2. 

Beslutsunderlag  

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 17 
• Tjänsteskrivelse daterad 19 december 2024 
• Bilaga 1. Yttrande från kommunstyrelsen 
• Bilaga 2. Kommunrevisionens granskningsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att kommunstyrelsen får ta del av en delårsrapport för augusti 2024 i februari 2025 är för 
senfärdigt. Om rapporten hade lyft delar som kommunstyrelsen hade behövt agera på är 
det inte rimligt att det presenteras flera månader senare.   
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§ 25  

Yttrande över En konkurrenskraftig 
drönarbransch 
KSN-2024-03214 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att yttrande till landsbygds- och infrastrukturdepartementet i enlighet med 
ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har remitterat en redovisning av ett 
regeringsuppdrag från Transportstyrelsen med uppgiften att analysera hur 
användandet av drönare i Sverige kan vidareutvecklas. Uppdraget syftar till att stärka 
förutsättningarna för en ökad användning av drönare som tar hänsyn till nationella 
förutsättningar samt allmänna och enskilda intressen. 

Syftet har vidare varit att definiera myndigheters, kommuners och regioners roller och 
ansvar. I rapporten pekar utredningen på ett flertal lagar och regler som berörs, och 
som kan bli föremål för förändringar. 

Olika finansieringsmodeller kopplade till den infrastruktur och tjänster som behöver 
levereras för att möjliggöra en ökning av drönartrafik har också utretts. 

I utredningen ges förslag på ett antal åtgärder som behöver genomföras för att 
utveckla nyttjandet av drönare. Det ges också förslag på förändringar i 
luftfartsförordningen (2010:770). 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 18 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 januari 
• Bilaga 1, förslag till yttrande 
• Bilaga 2, sammanfattning av rapporten 
• Bilaga 3, rapport En konkurrenskraftig drönarbransch i Sverige 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt och bra att kommunen belyser otydligheter om ansvar kopplat till nyttjande 
av drönare. Dessa oklarheter är viktiga att reda ut som en del av det utredningsarbete 
som pågår.  
Drönarbranschen är extremt viktig för Sverige och Sveriges fortsatta möjligheter att förbli 
en världsledande industrination. Därför anser Utvecklingspartiet demokraterna att 
kommunen i grunden ska ställa sig mycket positiva till att nyttjandet av drönare inom 
olika tillämpningsområden används i allt större utsträckning. Inom många av 
Stadsbyggnadsförvaltningens samt Miljöförvaltningens ansvarsområden kan 
drönartekniken bidra till kraftig effektivisering. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 26  

Yttrande över remiss gällande uppdaterat 
högkostnadsskydd för läkemedel S2024/02135 
KSN-2024-03620 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Socialdepartementet i enlighet med bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har från Socialdepartementet mottagit remissen uppdaterat 
högkostnadsskyddet för läkemedel. Detta innebär en ökad belastning på 
kommunernas socialtjänstbudget och därmed en ökad ekonomisk påverkan på 
kommunerna som en följd av förslaget. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 19 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 december 2024 
• Bilaga1, Yttrande över remiss gällande uppdaterat högkostnadsskydd för 

läkemedel S2024/02135 
• Bilaga 2, PM Uppdaterat högkostnadsskydd för läkemedel 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är en procentuellt hög höjning men i absoluta tal fortsatt extremt subventionerat 
genom skattesystemet. Principen att den som har ett behov också betalar en rimlig avgift 
är viktig för att minska överutnyttjande av starkt skattesubventionerade verksamheter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 27  

Revidering av finansiella riktlinjer för Uppsala 
kommunkoncern 
KSN-2024-03140 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera Finansiella riktlinjer för Uppsala kommunkoncern i enlighet med 
ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Finanspolicyn utgör det övergripande ramverket för finansverksamheten i Uppsala 
kommunkoncern. Till policyn hör finansiella riktlinjer som närmare reglerar de ramar 
och begränsningar som ska gälla för finansverksamheten och hur de ska följas upp. 

Finansiella riktlinjer för Uppsala kommunkoncern fastställdes senast 29 maj 2019 § 
120. Förslag till reviderad riktlinje, bilaga 1, är uppdaterat utifrån hur 
kommunkoncernens finansverksamhet förändrats sedan föregående revidering. 
Övriga föreslagna ändringar är av redaktionell karaktär. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 20 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 oktober 2024 
• Bilaga 1 Finansiella riktlinjer för Uppsala kommunkoncern 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att under förteckning av vilka branscher som ska exkluderas från kapitalförvaltningen 
stryka ordet ”vapen” på sid 6 i bilaga 1, Finansiella riktlinjer för Uppsala 
kommunkoncern. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till Therez 
Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) och Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med 
fleras ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi tycker inte att man ska ha en begränsning när det gäller investering i företag inom 
vapenindustrin. I nuläget där Ryssland invaderat ett europeiskt land har vi sett hur 
vapenindustrin är en garant för att kunna möta hotet från en imperialistisk aggressiv stat 
i vår närhet. Därför yrkade vi bifall till förslaget att ta bort vapen som en begränsning när 
det gäller kommunens placeringar. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kommunens kapitalallokering bör utgå från målet att uppnå en så hög riskjusterad 
avkastning som möjligt. Självklart bör offentliga aktörer även göra en etisk avvägning, 
men Sverigedemokraterna är av uppfattningen att en generell exkludering av vapen är 
ett felsteg. Den västerländska försvarsindustrin är grundläggande för att upprätthålla 
global fred, en insikt som blivit allt mer accepterad inom finans och aktualiserats genom 
Ukrainakriget. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kapitalförvaltningen ska inte exkludera bolag vars verksamhet är viktig för att försvara 
Sveriges och andra demokratiers frihet. Vapenindustrin är också viktig för svensk 
försvarsförmåga och högteknologiska utveckling. Utan en egen mycket kvalificerad 
försvarsindustri skulle till exempel inte Sverige kunnat bidra så pass bra som landet 
hittills gjort för att hjälpa Ukraina att försvara sig mot ett kriminellt Ryssland. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 28  

Riktlinje för borgensåtaganden i Uppsala 
kommun 
KSN-2024-01314 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa riktlinje för borgensåtaganden i Uppsala kommun i enlighet 
ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Den 8 februari 2023, § 16, beslutade kommunstyrelsen att göra en översyn av 
borgensprinciperna. Översynen har lett till att övergripande principer för borgen ingår 
den finanspolicy som planeras att beslutas i Kommunfullmäktige i början av 2025. 
Borgensprinciperna kommer att upphöra att gälla när riktlinje för borgensåtaganden i 
Uppsala kommun har fastställts av Kommunstyrelsen. 

Ett kommunalt borgensåtagande innebär att kommunen går i borgen för att stödja en 
extern parts verksamhet. Ett sådant åtagande är inte någon obligatorisk eller 
tvingande verksamhet för kommunen. Riktlinjen tydliggör när och under vilka 
förutsättningar Uppsala kommun kan ingå ett borgensåtagande.  

Den största förändringen i riktlinjerna sett mot de tidigare borgensprinciperna är att 
det föreslås en restriktivare hållning gällande säkerheter för borgen genom att antalet 
godtagbara säkerheter blir färre. Därutöver har uppföljning och villkor för att ingå 
borgensåtaganden förtydligats. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 21 
• Tjänsteskrivelse daterad 30 oktober 2024 
• Bilaga 1, Riktlinje för borgensåtaganden i Uppsala kommun  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Eftersom borgensåtagandena räknas in i den finansiella bedömningen av Uppsala 
kommun, som ligger till grund för vår finansiella rating, är det mycket viktigt att vara 
restriktiv med borgensåtaganden. Det finns ett talesätt som lyder ”den som går i borgen 
går i sorgen”, det talesättet är värt att ta på allvar. Eftersom borgensåtaganden påverkar 
priset på Uppsalas upplåning anser jag att vi kopplat till borgensåtaganden måste ha en 
enkel plan för hur kommunen skyndsamt ska ta över till exempel driften av en fastighet 
som kommunen idag borgar för. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 29  

Riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala 
kommuns donationsstiftelser 
KSN-2024-01750 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala kommuns 
donationsstiftelser i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 7 och 8 november 2016, § 206, om 
placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser. Den 27 februari 2023, § 38, 
beslutade kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen att göra en översyn av 
samtliga styrdokument för donationsstiftelserna. Översynen av styrdokument för 
placeringar har lett till att riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala kommuns 
donationsstiftelser tagits fram och att den ersätter tidigare beslutat 
placeringsreglemente för förvaltade donationsstiftelser som planeras att upphävas av 
kommunfullmäktige den 27 januari 2025. 

Uppsala kommun förvaltar ett antal donationsstiftelser där kapitalet är placerat i 
fonder och utdelning görs enligt donationsstiftelsernas ändamål. 

Den föreslagna riktlinjen anger ramar och hantering av donationsstiftelsernas 
placeringar. Placeringsalternativ som inte längre används är borttagna samt lägsta och 
högsta tillåtna fördelning mellan placeringar i aktie- och räntemarknaden är 
specificerade. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 22 
• Tjänsteskrivelse daterad 29 oktober 2024 
• Bilaga 1, Riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala kommuns 

donationsstiftelser 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att under förteckning av vilka branscher som ska exkluderas från kapitalförvaltningen 
stryka ordet ”vapen” på sid 4 i bilaga 1, Riktlinje för kapitalförvaltning av Uppsala 
kommuns donationsstiftelser. 

Jennie Claesson (L) och Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med 
fleras ändringsyrkande. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till Therez 
Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi tycker inte att man ska ha en begränsning när det gäller investering i företag inom 
vapenindustrin. I nuläget där Ryssland invaderat ett europeiskt land har vi sett hur 
vapenindustrin är en garant för att kunna möta hotet från en imperialistisk aggressiv stat 
i vår närhet. Därför yrkade vi bifall till förslaget att ta bort vapen som en begränsning när 
det gäller kommunens placeringar. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Donationsstiftelserna bör i sin kapitalallokering utgå från målet att uppnå en så hög 
riskjusterad avkastning som möjligt. Självklart bör offentliga aktörer även göra en etisk 
avvägning, men Sverigedemokraterna är av uppfattningen att en generell exkludering av 
vapen är ett felsteg. Den västerländska försvarsindustrin är grundläggande för att 
upprätthålla global fred, en insikt som blivit allt mer accepterad inom finans och 
aktualiserats genom Ukrainakriget. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 30  

Medlemskap i Sambruk 
KSN-2024-03550 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ansöka om medlemskap i Sambruk för Uppsala kommun, samt  
2. att delegera till CIO att besluta om utträde.  

Sammanfattning 

Nationella samarbeten avseende digital utveckling blir allt viktigare för att tillsammans 
adressera framtidens utmaningar inom den kommunala sektorn. Behoven och kraven 
är i grunden desamma i olika kommuner och olika typer av samarbeten kan bidra till 
en snabbare och mer effektiv utveckling inom respektive kommun.  

Sambruk är en svensk intresseförening för kommunal samverkan kring digitalisering.  

Samarbetet skapar förutsättningar för bra och kostnadseffektiv digitalisering och 
föreningens uppgift är att vara stödjande och inte styrande. Cirka hälften av Sveriges 
kommuner är för närvarande medlemmar Sambruk. Uppsala kommun har sedan 
tidigare tagit ställning för att aktivt bidra i Sveriges Kommuner och Regioners, SKR:s, 
handslag för digitalisering samt ingått partnerskap med AI Sweden. Ett medlemskap i 
Sambruk vore ytterligare ett steg i den riktningen. 

Med ett medlemskap i Sambruk får Uppsala kommun tillgång till gemensamt 
utvecklade tjänster, möjlighet att bedriva utveckling tillsammans med andra 
medlemmar, möjlighet att ta del av befintliga projekt och bidra till att utveckla nya. 
Uppsala kommun skulle också få möjlighet att avropa befintliga tjänster som Sambruk 
förvaltar bland annat inom områdena skola, stöd och bistånd och medborgarservice, 
samt möjlighet att ta del av och dela med sig av kunskap och erfarenheter.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 23 
• Tjänsteskrivelse daterad den 19 december 2024 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att medlemskapet utvärderas efter två år. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Våra partier yrkade på att medlemskapet skulle utvärderas efter två år. Vi är positiva till 
satsningar som kan leda till ökad digitalisering och innovation men politiken behöver 
veta ifall ingångna avtal faktiskt fungerar. Trots att medlemskapet kommer att följas upp 
skulle vi önska en mer genomgående utvärdering för att se ifall skattebetalarnas pengar 
kommer till nytta för att effektivisera organisationen. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ett sannolikt värde av ett medlemskap i Sambruk är att licenser för IT-system och 
enskilda tjänster kan avropas via Sambruk istället för att genomföra egna 
upphandlingar. Detta bör kunna finansiera ett medlemskap i Sambruk om den 
organisationen klarar av att teckna förmånliga avropsavtal med relevanta leverantörer. 
Kommunen är redan med i för många medlemsorganisationer. Avseende medlemskap 
som kommunen går in i anser Utvecklingspartiet demokraterna att principen nu måste 
vara ”En in en ut” kopplat till medlemskap som både drar finansiella kostnader och 
arbetstid. Eftersom detta medlemskap ändå sannolikt är kostnadsneutralt och erbjuder 
starka samordningsfördelar accepterar UP att just detta medlemskap inte villkoras med 
att något annat medlemskap ska avslutas. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 31  

Remiss av Policy för samverkan med aktörer i 
civilsamhället 
KSN-2024-03204 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att remittera förslag till Policy för samverkan med aktörer i civilsamhället 
enligt följebrev i bilaga 3. 

Sammanfattning 

Den 27 maj 2013 (§147) antog kommunfullmäktige Lokal överenskommelse mellan 
Uppsalas föreningsliv och Uppsala kommun. Överenskommelsen består av en 
gemensam vision, principer som ska skapa goda förutsättningar för samverkan och 
åtaganden som aktiverar kommunen respektive föreningslivet. För kommunens del 
har dessa åtaganden konkretiserats ytterligare i en handlingsplan. Parallellt finns 
också en policy för samverkan med föreningslivet och det fria kulturlivet. 

Den lokala överenskommelsen har programstatus och ska revideras vart femte år. 
Överenskommelsen reviderades senast år 2018 och beslutades av kommunfullmäktige 
den 28 maj 2018 (§110). Inför den planerade revideringen år 2023 genomfördes en 
utvärdering av arbetet utifrån tillkommande uppdrag från kommunstyrelsen 16 
september 2020 (§217). Slutsatserna var att arbetet inte i tillräcklig utsträckning nått 
målet om god samverkan. Kommunens styrning med parallella styrdokument 
försvårade enhetligt agerande inom kommunen gentemot föreningslivet. För att bättre 
nå målet om god samverkan och enhetlig styrning föreslås en ny policy där all styrning 
för samverkan samlas. 

Förslaget innebär att den lokala överenskommelsen och nu gällande policy för 
samverkan hävs. Dessa ersätts av en ny policy som inkluderar stora delar av den 
styrning som tidigare fanns i dessa dokument. Detta förväntas harmonisera 
kommunens styrning samt förenkla och förtydliga arbete kring samverkan.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 24 
• Tjänsteskrivelse daterad 14 januari 2025 
• Bilaga 1, Policy för samverkan med aktörer i civilsamhället 
• Bilaga 2, Synpunktsredogörelse 
• Bilaga 3, Följebrev 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att förslaget går ut på remiss, vi ser fram mot att få in synpunkter från 
civilsamhället och andra aktörer. 
Uppsala kommun behöver ha en god samverkan med föreningslivet – dels de delar där 
kommunen är bidragsgivare, men även gentemot andra aktörer där vi är 
samverkansparter. Kommunen måste förstå att civilsamhället inte är offentliga organ, 
och därför kan man inte ha samma krav på dem – vi måste ändå kunna samverka. 
Det avgörande är inte bara vad Policyn säger, utan hur den faktiska samverkan kommer 
se ut framöver. Vi ser fram mot att man även utarbetar en tydlig modell för samverkan 
med civilsamhället, både centralt i kommunen och från de olika nämnderna. 
Vi har också länge efterlyst en samlad översyn av kommunens bidragsgivning, det hade 
varit bra att göra den i samband med att man tar fram detta dokument, tyvärr har inte 
vänstermajoriteten velat bifalla detta ännu. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är hög tid för kommunen att säkerställa ett 24/7/365 effektivt sätt att stötta 
civilsamhället på. Ett användarvänligt digitalt ärendehanteringssystem borde redan 
finnas där föreningar har en egen ”sida” där de kan följa sina ärenden och kommunicera 
löpande med ansvariga handläggare. Uppsala kommun måste få till en lösning liknande 
de idéer som finns kopplat till ”Mitt Uppsala” där även vi invånare enskilt kan följa våra 
ärenden och lätt hitta arrangemang under till exempel en helg som jag är intresserad av. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 32  

Utredning av restaurangbyggnaden på 
Skarholmen 
KSN-2023-03649 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utreda förutsättningarna för en renovering eller en nyproduktion av 
restaurangbyggnaden på fastigheten Sunnersta 191:1, 

2. att utredningen ska vara klar senast under det andra kvartalet 2025, samt 
3. att fastighetsstaben tillsammans med stadsbyggnadsförvaltningen 

undersöker sätt att tillfälligt aktivera platsen fram till att renovering eller 
nyproduktion påbörjas i syfte att motverka tomställning. 

Sammanfattning 

Den 14 november 2017, § 117 beslutade mark- och exploateringsutskottet att förvärva 
tomträtten inklusive restaurangbyggnaden på Skarholmen. Under 2023 gjordes en 
grundläggande statusbesiktning av byggnaden som visade att det behövs en 
totalrenovering om byggnaden ska kunna bevaras.  

Kommunledningskontoret har för avsikt att för restaurangbyggnaden utreda de 
kvalitetsmässiga och ekonomiska förutsättningarna samt konsekvenserna för de båda 
alternativen renovering och nyproduktion. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 25 
• Tjänsteskrivelse daterad 22 januari 2025 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M) Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att senast i juni 2025 presentera en genomförbar och samlad plan för hela 
Skarholmenområdet inkl. en utredning av restaurangbyggnaden på fastigheten 
Sunnersta 191:1 
(2) att i samverkan med näringslivet och båtklubbarna genomföra en dialog om vad som 
kan uppföras på platsen. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
(3) att fastighetsstaben tillsammans med stadsbyggnadsförvaltningen undersöker sätt 
att tillfälligt aktivera platsen fram till att renovering eller nyproduktion påbörjas i syfte att 
motverka tomställning. 

Jennie Claesson (L) yrkar 
(4) att utredningen ska vara klar senast under det andra kvartalet 2025, samt 
(5) att lägga till försäljning till ordinarie förslag till beslut så att det lyder "att utreda 
förutsättningarna för renovering, nyproduktion eller försäljning av restaurangbyggnaden 
på fastigheten Sunnersta 191:1." 

Maria Rosander (SD) bifall Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1) och (2) 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Therez Almerfors (M) 
yrkar bifall till Jennie Claessons (L) yrkande (4). 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras yrkande (3). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Erik Pelling (S) med fleras yrkande (3) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Jennie Claessons (L) yrkande (4) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Jennie Claessons (L) yrkande (5) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Skarholmen har fantastiska förutsättningar och är en riktig pärla vid Mälarens strand. 
Det är av stor vikt att utröna vilka värden som bör bevaras och vad som bör utvecklas. 
Restaurangfastigheten är en del av ett större område där kommunen varit senfärdig och 
inte tagit processen vidare. Det är och har varit en långbänk där ingenting har hänt. Vi vill 
att planen för området ska presenteras tillsammans med en utredning av 
restaurangfastigheten.  
Moderaternas vision för området är att skapa en plats för uppsalaborna, där det på 
vintern finns tillgång till skridskoåkning och på sommaren finns tillgång till bad med en 
härlig restaurangfastighet som konstant under året.  
Skicket på fastigheten där Restaurang Skarholmen håller till, en fastighet som Uppsala 
kommun äger, är väldigt dåligt. Det regnar in, ventilationen klarar inte värmen under 
sommaren och värmepannan fungerar inte. Det är inte acceptabelt. Ska vi behålla 
fastigheten i kommunens ägo så måste den såväl rustas som underhållas så att 
ändamålsenlig verksamhet kan husera i fastigheten och vara ett uppskattat besöksmål. 
Vi ser ett stort värde i att tidigt lyssna in båtklubbarna och näringslivet. I detta skede vill vi 
säkerställa att vi utvecklar en plats som både är säker att ha sina båtar vid samt trygg 
och trevlig att besöka. Dialog bör därför föras med de som idag bedriver verksamhet på 
platsen för att lyssna in förslag till framtiden och behov för att kunna bedriva verksamhet 
här.  
Det är bättre att verksamhet av extern aktör bedrivs än att lokalen tomställs. 
Det viktigaste just nu är processen går framåt, att denna pärla kan utvecklas, och att det 
inte landar i att vi ska ha en kommunal kaffeservering. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna har det senaste decenniet kämpat för bättre villkor för 
båtföreningarna i Uppsala och att vi ska få en plan hur Uppsala kan ta vara på sin 
historiska roll som sjöfartsstad. 
Det behöver finnas en långsiktig lösning för farleden i Fyrisån, broar, hamnanläggningar, 
båtuppläggningsplatser och varv. Skarholmen är en av puzzelbitarna i detta läggspel. 
Anläggningen behöver utvecklas när det gäller båtföreningarna, och när det gäller övriga 
besökare. Om det ska finnas en restaurang / konferensanläggning behöver den 
tillgängliggöras. 
Kommunen är långt ifrån den bästa aktören att driva och förvalta restauranger. Det är 
Skarholmen ett skrämmande exempel på – anläggningen har under många år 
negligerats och misskötts från kommunens sida. 
Nu kan vi ju inte fatta beslut om en utredning av en kommunal nybyggnation eller 



Sida 44 (105) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

renovering av anläggningen, innan det finns en hållbar plan för hela området! Därför 
yrkade vi bifall till Moderaternas förslag att genomföra en utredning för att först 
genomför en långsiktigt hållbar plan för hela området. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna anser att det är oansvarigt att kommunen förvärvar fastigheter med 
befintliga byggnader och sedan låter dem stå och förfalla utan en tydlig plan. 
Restaurangbyggnaden på Skarholmen förvärvades redan 2017 men sedan dess har 
ingen långsiktig strategi för dess användning eller utveckling tagits fram. 
Det är hög tid att kommunen tar sitt ansvar och genomför en grundlig utredning av hur 
fastigheten kan komma till nytta, både för allmänheten och för Uppsala som besöksmål. 
Att låta byggnader stå oanvända utan planering är varken ekonomiskt hållbart eller 
ansvarsfullt förvaltande av kommunens resurser. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det räcker nu. Uppsala kommun måste nu möjliggöra för att en seriös aktör kan få köpa 
fastigheten och veta att de till exempel kan bygga en relax- och restaurangverksamhet 
med runt 200 rum. En sådan anläggning skulle uppskattas av många Uppsalabor och 
närområdets invånare skulle få en attraktiv besökspunkt. Eftersom kommunen har 
planer på bostadsbyggen i närheten kan kommunen med fördel inkludera ett 
bostadsbyggprojekt i en tydligt villkorad försäljning av relevant mark vid Skarholmen. 
Genom att göra en sådan koppling ökas chanserna för att en bostadsutvecklare ser den 
affärsmässiga uppsidan. Det är fortsatt viktigt att i dialog med berörda båtklubbar finna 
bra kompromisslösningar som gör att Skaris kan bli en attraktiv besökspunkt för många 
fler än båtfolket. 
Uppsala kommun har nu hållit på med denna fråga i över 20 år. Det är dags att säkra en 
permanent lösning till glädje för Uppsalaborna och besökare.  Riv fastigheten och 
genomför en anvisningstävling snarast möjligt. Om det inte finns en politisk majoritet för 
att sälja marken kan ett arrende av udden på 50 år vara tillräckligt för att en seriös 
utvecklare ska bli intresserad om ett antal bostadshus inkluderas i planen. Genom att 
inkludera ett antal bostadshus i planen kan också det nödvändiga behovet av 
parkeringsplatser bli lättare att lösa 
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§ 33  

Justering egenavgift Seniorkort och 
förhandlingsuppdrag 
KSN-2025-00225 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att egenavgiften för kommunens seniorkort till kollektivtrafiken för 
kommuninvånare som fyllt 70 år fastställs till 350 kronor per månad och att 
ändringen gäller för kort som beställs från och med 1 mars 2025 samt 

2. att uppdra åt stadsdirektör att förhandla med Region Uppsala angående 
seniorkortet och andra bussresor som finansieras av kommunen.  

Deltar inte i beslutet 

Mattias Kristenson (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning och beslut. 

Sammanfattning 

Den 8 mars 2023 (§39) och den 22 november 2023 (§229) beslutade kommunstyrelsen 
att erbjuda kommuninvånare som är 70 år eller äldre en rabatterad årsbiljett för 
kollektivtrafiken i Uppsala län. Beslutet innebar att målgruppen gavs möjlighet att 
under två år köpa en årsbiljett i kollektivtrafiken i Uppsala län till en kostnad på 300 
kronor i månaden. De ekonomiska förutsättningarna för detta beslut byggde på att 
Region Uppsalas ordinarie pris för en rabatterad årsbiljett för pensionärer är 6 850 
kronor.  

Trafik- och samhällsutvecklingsnämnden i Region Uppsala beslutade den 25 november 
2024 att höja priset för årsbiljetten för pensionärer till 7 840 kronor. För att möta den 
kostnadsökningen förslås att egenavgiften för biljetten höjs till 350 kronor per månad. 
Utan kommunens subventionering skulle kostnaden för den resande vara 653 kronor 
per månad. 

Kommunstyrelsen beslut från 2023 och det samverkansavtal som finns med Region 
Uppsala gäller under 2025. Inför en eventuell förlängning av den rabatterade 
årsbiljetten behöver villkoren ses över och förhandlas. Utöver seniorkortet ska även 
skolbusskort och så kallade Kulturresor samt Kultur- och naturbussar som kommunen 
finansierar ingå i förhandlingen. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 26 
• Tjänsteskrivelse daterad 2025-01-23 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), linda Eskilsson (MP) och Jonas Segersam (KD) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är regionen som är ansvariga för kollektivtrafiken och dess priser. Moderaterna 
yrkade därför historiskt avslag och anser att seniorkortet inte skulle ha genomförts 
eftersom de inte behovsprövas. Vi vill arbeta aktivt för ökad delaktighet, ett värdigt 
åldrande och därmed minskad ensamhet och det har vi lagt många förslag kring. Att en 
enskild kommun överprövar kollektivtrafikhuvudmannens taxor blir därför märkligt. 
Däremot när det är infört ser vi att det är bra och nödvändigt att egenavgiften av kortet 
ökar i takt med att priserna ökar för att inte belasta skattekollektivet. Vi hade gärna sett 
att kortet kunde behovsprövas så att det gick till de mest behövande men givet den 
administrativa bördan valde vi att inte föreslå det. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är en olycklig utveckling att Region Uppsala ständigt höjer avgifterna för 
kollektivtrafikresande samtidigt som Uppsalaborna uppmanas att åka kollektivtrafik 
istället för att använda bil. Varje höjning av kollektivtrafiktaxorna minskar incitamenten 
att välja bort bilen. Bilen erbjuder en helt annan tillgänglighet, komfort och flexibilitet än 
vad kollektivtrafiken ofta gör. Bilen är för många oslagbar som transportslag för att 
under dygnets timmar genomföra en ”End to end”-resa eftersom inga bytespunkter krävs 
och resenären är oberoende av tidtabeller som allt för ofta inte följs. 
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§ 34  

Delegationsresa till Nordamerika september 
2025 
KSN-2024-03361 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens presidium och stadsdirektören deltar på 
delegationsresa till Nordamerika i september 2025, samt 

2. att uppdra till stadsdirektör att utse tjänstepersoner som ska delta på resan. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har tillsammans med Uppsala universitet och Länsstyrelsen i 
Uppsala län bjudits in att besöka Uppsalas vänort Minneapolis i september 2025, se 
bilaga 1. Minneapolis stad och University of Minnesota vill utbyta kunskap och 
erfarenheter med Uppsala om hur samverkan mellan offentlig sektor och akademi kan 
bidra till en hållbar samhällsutveckling. Fokusområden inkluderar grön omställning, 
social sammanhållning och tillgänglighet. En resa till Minneapolis skapar även 
möjligheter att besöka andra städer i Nordamerika som ligger i framkant inom 
exempelvis artificiell intelligens och hållbarhetsfrågor. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 28 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 januari 2025. 
• Bilaga 1, Inbjudan till Minneapolis 2025 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
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Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är inte motiverat att lägga 80 000 kronor på en resa till Nordamerika. Det är även 
närmast tragikomiskt att man avser ta flyget (ett färdmedel som står för betydande 
utsläpp) till Nordamerika för att lära sig om hållbarhet och grön omställning. 
Sverigedemokraterna anser att kunskapsutbyte kan ske på andra sätt än genom resor, 
exempelvis via digitala möten. Vi tycker detta är ett förslag som slösar både tid och 
pengar, kommunstyrelsens ordförande borde prioritera sina uppgifter i Uppsala 
kommun istället, det hade även varit bättre för klimatet. Det här är inte den enda 
utlandsresan vänsterstyret vill göra med fokus på klimatfrågor, måste man flyga fram 
och tillbaka över jordklotet för att lära sig om hur man minskar utsläpp? Man bör först 
och främst samarbeta med länder och städer inom EU. Städer som liknar Uppsala och 
som delar de gemensamt uppsatta miljömålen inom EU. Att motivera en resa till en 
annan kontinent i klimatets namn är inte förenligt med den politik vänsterstyret påstås 
förorda.   

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Under mina år som kommunalråd i Uppsala kommun har jag aldrig fått någon 
redovisning av dessa besök som visar att kostnaderna återbetalar sig i värden för 
medlemmar i Uppsala kommun. Om inte agendan för dessa resor tydligt kan ge mätbar 
positiv effekt för Uppsalaborna anser jag att dessa resor ska betraktas som slöseri. 
Resekostnaderna kan i stället ersättas med ett engångsbidrag till Kvinnojouren. 
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§ 35  

Studieresa till Gent, Belgien, för 
kommunstyrelsens arbetsutskott 
KSN-2024-03694 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott, stadsdirektör, och 
stadsbyggnadsdirektör deltar på en studieresa till Gent i Belgien den 23–25 
april 2025. 

Sammanfattning 

En studieresa till Gent planeras för kommunstyrelsens arbetsutskott den 23–25 april 
2025. Syftet med resan är att samla insikter och kunskaper inom områden som är 
centrala för Uppsalas framtida utveckling. Fokusområden för resan inkluderar 
klimatomställning och hållbar mobilitet, inkluderande samhällen och stadsmiljöer 
samt innovation och europeisk samverkan. Gents erfarenheter inom dessa områden 
kan ge värdefulla lärdomar för det fortsatta arbetet med att utveckla Uppsala till en 
socialt, ekologiskt och ekonomiskt hållbar kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 29 
• Tjänsteskrivelse daterad 23 januari 2025 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar 
att kommunstyrelsens arbetsutskott, stadsdirektör och stadsbyggnadsdirektör deltar på 
en studieresa till Gent i Belgien den 23-25 april 2025. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag, reviderat i enlighet med Erik Pelling (S) 
med fleras yrkande, mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är inte motiverat att lägga 80 000 kronor på en resa till Belgien. Det vore även 
närmast tragikomiskt att ta flyget (ett färdmedel som står för betydande utsläpp) till 
Belgien för att lära sig om klimatomställning och hållbar mobilitet. Sverigedemokraterna 
anser att kunskapsutbyte kan ske på andra sätt än genom resor, exempelvis via digitala 
möten. Vi tycker detta är ett förslag som slösar både tid och pengar, arbetsutskottet 
borde prioritera sina uppgifter i Uppsala kommun istället, det hade även varit bättre för 
klimatet. Det här är inte den enda utlandsresan vänsterstyret vill göra med fokus på 
klimatfrågor, måste man flyga fram och tillbaka över jordklotet för att lära sig om hur 
man minskar utsläpp? Gent har dessutom ett bilfritt centrum vilket också noteras av 
styret som något intressant att titta vidare på, detta är verkligen inget som vi bör 
implementera i Uppsala stad. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att Uppsala kommun bör ha en återhållsam linje när det gäller resor. 
I oktober 2024 reste kommunstyrelsens arbetsutskott på en studieresa. Nu, bara sex 
månader senare, planeras ytterligare en resa till Belgien för ett nytt studiebesök, och i 
september kommer kommunstyrelsens presidium att resa till Nordamerika för en 
delegationsresa. Även om dessa resor har olika syften, anser vi att det inte är en rimlig 
prioritering av kommunala medel. 
Vi anser att cirka en studieresa till utlandet per år för kommunens förtroendevalda 
ledning kan vara en försvarbar nivå. Eftersom denna resa redan är planerad och 
åtgärder redan har vidtagits, yrkar vi inte på avslag utan väljer att avstå från att delta i 
beslutet. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
KSAU genomför vanligen ett studiebesök i Sveriges närhet vartannat år. Värdet ligger i att 
kunna ta del av hur man gör på en annan plats för att utveckla en stad, men också i att 
tillsammans som KSAU avsätta tid för viktiga utvecklingsfrågor. 
Man bör dock vara sparsam med skattepengarna, och som det nu har blivit att denna 
resa ligger nära i tid med en resa med Uppsala Citysamverkan till Köpenhamn är 
olyckligt. Beslut om att genomföra resor bör fattas i god tid i kommunstyrelsen och inte 
som nu när planeringen redan är långt gången. 
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Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt med erfarenhetsutbyten mellan kommuner som har mycket gemensamt. 
Utvecklingspartiet demokraterna anser samtidigt att liknande resor i mycket större 
utsträckning måste komplettera erfarenhetsutbytet med ett affärsfokus som kan bidra 
till att stärka de kluster som Uppsala kommun inom Näringslivsprogrammet satsar på. 
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§ 36  

Utveckling av seniorbostäder 
KSN-2024-03782 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen att ta fram en plan och en strategi 
för seniorbostäder för Uppsala kommun, 

2. att uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen att genomföra marknadsanalyser 
som löpande följer utbud och efterfrågan på seniorbostäder, 

3. att uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen att inventera mark på vilken 
seniorbostäder kan byggas, samt 

4. att uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen att markanvisa för ett 
seniorboende under år 2025. 

Sammanfattning 

Ett flertal förvaltningar och bolag inom Uppsala kommun arbetar gemensamt med att 
få fram en specifik typ av bostäder i hyresrättsformat till målgruppen äldre. 
Boendeformen ska främja ett självständigt liv, välbefinnande och trygghet samt skapa 
möjligheter till kvarboende under åldrandets olika faser. 

Arbetet sker i linje med åtgärden att stimulera och planera för ökat byggande av 
anpassade bostäder för äldre på den ordinarie bostadsmarknaden i 
kommunstyrelsens Handlingsplan för program för bostadsförsörjningen 2021–2024 
och ska ske i kontakt med pensionärsorganisationerna. 

För att stödja arbetet föreslås kommunstyrelsen fatta beslut om ett antal uppdrag till 
stadsbyggnadsförvaltningen.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 27 
• Tjänsteskrivelse daterad den 20 december 2024 



Sida 53 (105) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar 
(1) att i stycke 3 i föredragningen bredda ingången för att inte endast innefatta 
hyresrätter för målgruppen bostäder till äldre 
(2) att ”Seniorbostäder” byts ut till ”trygghetsbostäder” i de fall det gäller anpassade 
hyresbostäder för äldre, vanligtvis med värd- / värdinnefunktion och 
gemensamhetslokaler 
(3) att kommunfullmäktige beslutar uppdra åt bostadsförmedlingen att utreda hur man 
kan underlätta byten av boende för äldre personer. 
(4) att kommunfullmäktige beslutar att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur man 
kan samla kommunens förvaltning av bostäder för äldre hos Uppsalahem AB, eller 
eventuellt ge andra förslag på lösningar. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(5) att kommunfullmäktige beslutar uppdra åt bostadsförmedlingen att utreda om man 
ska ha en separat kö för trygghetsbostäder, eller seniorbostäder, det vill säga anpassade 
bostäder för äldre. 

Tobias Smedberg (V), Erik Pelling (S) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till Jonas 
Segersam (KD) med fleras yrkanden (1)-(5). 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(5). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersam (KD) med fleras yrkanden (1)-(4) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (5) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Målgruppen seniorer är bred, den enda gemensamma nämnaren är deras ålder. Utöver 
det finns det lika många viljor och drömmar som personer. Det finns många äldre som vill 
bo i hyresrätt, men det finns också många äldre som vill äga sitt boende. Därför ser vi att 
det är av stor vikt att utvecklingen av seniorbostäder inte endast blir hyresrätter.  
Man behöver också utveckla köhanteringen och se över vem som förvaltar de bostäder 
som kommunen äger och hyr ut till äldre. Under den borgerliga regeringen 2006-2014 
genomfördes reformen med trygghetsbostäder – anpassade boenden för äldre med 
gemensamhetslokaler och värd- / värdinnefunktion. Vi behöver utveckla den typen av 
reformer och även se till att den typen av mellanboenden kommer de äldre uppsalaborna 
till del 
Kan vi genom denna typen av boenden dels frigöra större hus och lägenheter för 
barnfamiljer och dels ge äldre en boendeform som kan förebygga dyra inläggningar på 
särskilda boenden och gynna efterfrågad vård i hemmet så har vi vunnit mycket. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun har en låg andel seniorboenden i jämförelse med andra liknande 
kommuner. Vi vill poängtera behovet av att de framtida boendena placeras med en god 
geografisk spridning över kommunen. Man ska inte behöva flytta ifrån den ort man har 
bott på, bara för att man kommit till åren och skulle vilja ha möjligheten att komma till 
ett avlastande seniorboende. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala kommun har ett stort eftersatt behov av seniorbostäder. Jämfört med till 
exempel Stockholms kommun har Uppsala kommun ett stort underskott. Det är viktigt 
att kommunen skapar förutsättningar för seniorbostäder i olika prisklasser. 
Seniorbostäder har många fördelar då det både kan frigöra större bostäder för yngre 
familjer samtidigt som äldre personer kan bo mer tryggare och med större möjligheter till 
ett rikare socialt liv. Att kommunen växlar upp sina ansträngningar för att fler 
seniorbostäder ska skapas runt om i vår geografiskt stora kommun är helt i linje med 
Silveravtalet som Utvecklingspartiet demokraterna tecknat med minoritetsstyret. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 37  

Förlängd livslängd för Fyrishovs baddel till 
2045 
KSN-2024-03781 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till Uppsala kommun arenor och fastigheter AB att genomföra de 
underhålls och renoveringsåtgärder som krävs för att möjliggöra en fortsatt 
drift av Fyrishovs baddel fram till 2045, enligt bilaga 1. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att genomföra en ny analys av 
kommunens badkapacitet där Fyrishov inkluderas.  

Sammanfattning 

Uppsala kommun arenor och fastigheter AB (UKAF) inkom under hösten 2024 med en 
rapport som visar att Fyrishovs baddel kan hållas i drift till 2045. Detta under 
förutsättning att underhålls och renoveringsåtgärder genomförs inom den närmsta 
åren. Att hålla Fyrishovs baddel i drift fram till 2045 innebär flera positiva effekter, 
särskilt avseende ekonomi, hållbarhet och badkapacitet. Investeringskostnaden för 
underhålls -och renoveringsåtgärderna uppskattas till 186 miljoner. 
Investeringsfinansiering och kostnader för löpande drift kräver en ökad 
uppdragsersättning på 9 miljoner årligen från 2026. 

Beslutsunderlag  

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 30 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 december 2024 
• Bilaga 1, Rapport från UKAF avseende förlängd livslängd Fyrishovs bad. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att en utredning om framtida badkapacitet inte ska innefatta en ny badanläggning i 
Gottsunda, utan i stället en renovering av den befintliga. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(2) att en det görs en utredning om kommersiella aktörers intresse att uppföra och driva 
en anläggning för familjebad / äventyrsbad. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2). 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkanden (1) och (2). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (2) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna har varit drivande i att Fyrishov ska rustas upp och att det ska prioriterats. 
Tidigare har vi fått höra att Fyrishov var utdömt och att det inte var möjligt, det är nu 
motbevisat. Det är glädjande att uppsalaborna för en lång till framöver kommer kunna 
ta del av Fyrishov och dess utbud men vi hade gärna sett att denna satsning skett 
tidigare.  
Vidare anser vi att det är bättre att renovera den nuvarande anläggningen i Gottsunda i 
stället för att bygga nytt.  
Gällande ett framtida familjebad/äventyrsbad vill vi tillsätta en utredning för att se hur 
det skulle kunna bedrivas i privat regi då vi inte tycker det ska belasta skattekollektivet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna har förordat en ny simhall i Gränby som komplement till 
anläggningen i Fyrishov. Vi har också förordat att ett nytt äventyrsbad / familjebad ska 
finansieras med privata medel och inte med skattepengar (som exempelvis har gjorts i 
Västerås och Örebro). På samma sätt har vi sagt nej till en ny simhall i Gottsunda då vi 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

tycker det är bättre hushållning med skattemedel att renovera den befintliga 
anläggningen där. 
Vår inriktning har utgått från att Fyrishov är helt utdömt och snarast behöver stängas. Vi 
välkomnar därför att man nu i stället kan renovera och livstidsförlänga anläggningen 
vilket är gynnsamt för Uppsalas skattebetalare. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna är positiva till förslaget om att bevara Fyrishovs badanläggning 
längre än vad som tidigare bedömts som möjligt. Uppsala har ett stort behov av bad och 
främst simhallar. Det underlättar även att behovet av ny kapacitet minskar då styrets nya 
anläggningar visat sig bli både felplacerade och fördyrade. Titta exempelvis på den nya 
badanläggningen i Gottsunda som budgeterats för hela 648 miljoner kronor, något som 
är närmast dubbelt så dyrt som liknande badanläggningar. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är glädjande att vi både kan förlänga livslängden för Fyrishovs baddel och samtidigt 
planera för nybyggnation vid Gränby. Uppsala växer och behovet av fler simhallar är 
stort. Simkunnighet är en livsviktig färdighet och vi vill säkerställa att alla barn och vuxna 
får möjlighet att lära sig simma i moderna och tillgängliga anläggningar. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är helt rätt att förlänga Fyrishovs bandel till 2045. Utvecklingspartiet demokraterna 
anser att det Fyrishov representerar planmässigt ska ses som mer än en hundraårig 
verksamhetsplan. 
Kortsiktigt anser UP att denna investering är mycket viktigare än att bygga ett nytt bad i 
Gottsunda. Utvecklingspartiet demokraterna anser att det är helt fel att de kommande 
tjugo åren bygga ett nytt bad i Gottsunda. Även Gottsundabadet bör istället få en 
förlängd livslängd. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 38  

Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, 
delsträcka Uppsala C-Munkgatan, antagande 
KSN-2024-03407 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka Uppsala C–
Munkgatan, enligt ärendets bilaga 2 och 3. 

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 23 januari 2025 överlämnat Detaljplan för 
kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka Uppsala C–Munkgatan, till 
kommunfullmäktige för antagande, se bilaga 1. Antagandehandlingarna inklusive 
protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden återges i bilaga 1 till 3 till ärendet. 
De enskilda yttranden som inkommit under det andra granskningstillfället återfinns 
hos plan- och byggnadsnämnden, men sammanfattas och bemöts i 
granskningsutlåtandet, bilaga 4. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett nytt kapacitetsstarkt kollektivtrafikstråk i form 
av spårväg, alternativt snabbussystemet Bus Rapid Transit (BRT). Detaljplanen syftar 
till att reglera hela gaturummets utbredning i förhållande till befintlig och planerad 
bebyggelse, samt att möjliggöra anläggningar så som en likriktarstation och hållplatser 
som krävs för att möjliggöra spårväg eller BRT. I anslutning till Uppsala centralstation 
syftar detaljplanen till att skapa ett kollektivtrafiktorg. 

Planområdet består av delar av stationsområdet samt Bäverns gränd, Islandsbron och 
Munkgatan.  

Detaljplanen har varit på en andra granskning under perioden 29 oktober till 
28 november 2024. Under granskningen har 42 skriftliga synpunkter inkommit, varav 
tre utan erinran. 

En miljökonsekvensbeskrivning har tagits fram och ingår i planhandlingarna, bilaga 5. 
Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 31 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 december 2024 
• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde 

den 23 januari 2025 
• Bilaga 2, Planbeskrivning, inklusive Bilaga 2A, Gällande detaljplaner, och 

bilaga 2B, Fastighetskonsekvenser 
• Bilaga 3, Plankarta 
• Bilaga 4, Granskningsutlåtande granskning 2, inklusive Bilaga 4A, 

Länsstyrelsens granskningsyttrande 
• Bilaga 5, Miljökonsekvensbeskrivning 
• Bilaga 6, Särskild handling för miljökonsekvensbeskrivningen 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Maria Rosander (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att stryka ordet ”spårväg” 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasaris (C) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Moderaterna och Kristdemokraterna är mot att det byggs spårväg i Uppsala, det är ett 
dyrt och oflexibelt projekt som kommer skuldsätta uppsalaborna generationer framåt. 
Spårvägen kommer dessutom få av uppsalaborna till del, trots att alla skattebetalare får 
betala notan. Givet det ekonomiska läget går det bara att konstatera att de kalkyler som 
projektet vilar på dessutom kommer spricka och spårvägen kommer kosta uppsalaborna 
ännu mer.  
Moderaterna och Kristdemokraterna står inte heller bakom de utbyggnadsplaner som 
finns för Södra Uppsala. Vi vill se en ny fördjupad översiktsplan för området med fokus på 
trygghet och trivsel och fler småhus. En sådan plan skulle påverka resebehoven som nu 
underbygger spårvägsutbyggnaden. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Vi ser även ett behov av att en proportionerligt större del av stadsplaneringen 
sker på landsbygden och i de prioriterade tätorterna. Med vår politik hade exploateringen 
av sydöstra Uppsala blivit betydligt mindre och linjedragningen av kapacitetsstark 
kollektivtrafik annorlunda. Vi vill bygga ut Uppsala varsamt, inte bygga nya 
miljonprogram.  
Spårvägen tillsammans med styrets plan för innerstaden har även förödande effekter på 
gaturummet. Vi kommer inte ställa oss bakom fler bilfria gator och zoner i staden. Vi ser 
därför allvarligt på förslag som strävar efter att försämra framkomligheten för 
biltrafikanter, räddningstjänst och transporter. Vi behöver hitta lösningar för att samtliga 
trafikslag ska kunna samsas i gaturummet, det nuvarande förslaget prioriterar 
spårvägen på kraftig bekostnad av övrig trafik och framkomlighet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet reserverar sig till förmån för vårt eget yrkande om att stryka ordet 
”spårväg”. Vi är positiva till att stärka förutsättningarna för kollektivtrafik på 
Kunskapsstråket och ställer oss därför bakom förslaget, med undantag för valet av 
spårväg som teknikval för utbyggnaden. De förändringar som krävs för att elbussar ska 
kunna framföras i separata körfält (Bus Rapid Transit) är nödvändiga för att stärka 
kapaciteten på en sträcka där det redan idag finns stora resebehov. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Planerna för en spårvägsutbyggnad bör däremot stoppas, särskilt Ultunalänken från 
Gottsunda till det nya stationsläget söder om staden inklusive Ultunabron. Centerpartiet 
menar att vi måste prioritera våra investeringar för att utveckla kollektivtrafiken i hela 
kommunen, där det redan idag finns behov av förstärkt kapacitet. Investeringar i 
exempelvis separata körfält till Gränby och Stenhagen, där behoven redan är stora, bör 
prioriteras före utbyggnaden av Ultunalänken. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna stöttar inte spårvägsprojektet. Uppsala kommun 
behöver bygga om vissa sträckor för att säkerställa mycket bättre framkomlighet för 
kollektivtrafiken. UP stöttar en sådan utveckling men anser att den förbättringen under 
överskådlig tid ska användas av kapacitetsstark kollektivtrafik i form av längre bussar 
liknande MalmöExpressen, eller BRT-bussarna i Ålborg som är lika kapacitetsstarka som 
spårvagnar och extremt mycket billigare, flexiblare och snabbare än spårvagnar. 
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§ 39  

Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, 
delsträcka C, antagande 
KSN-2024-03504 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Detaljplan för kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka C, enligt 
ärendets bilaga 2 och 3. 

Sammanfattning 

Plan- och byggnadsnämnden har den 23 januari 2025 överlämnat Detaljplan för 
kapacitetsstark kollektivtrafik, delsträcka C, till kommunfullmäktige för antagande, se 
bilaga 1. Antagandehandlingarna inklusive protokollsutdrag från plan- och 
byggnadsnämnden återges i bilagorna 1 till 3 till ärendet. De enskilda yttranden som 
inkommit under det andra granskningstillfället återfinns hos plan- och 
byggnadsnämnden, men sammanfattas och bemöts i granskningsutlåtandet, bilaga 4. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra ett nytt kapacitetsstarkt kollektivtrafikstråk i form 
av spårväg alternativt snabbussystemet Bus Rapid Transit (BRT). Detaljplanen syftar till 
att reglera hela gaturummets utbredning och placering i förhållande till befintlig och 
framtida bebyggelse samt att möjliggöra likriktarstationer och andra anläggningar som 
krävs för spårväg eller BRT. 

Detaljplanen omfattar större delen av delsträcka C, som sträcker sig från 
Regementsvägen till Ulls väg och är cirka fyra kilometer lång. En del av delsträcka C 
som passerar genom Ulleråker ingår inte i den här detaljplanen då de detaljplaner som 
gäller för den sträckan redan möjliggör spårväg eller BRT. I detaljplanen ingår även en 
likriktarstation utmed Dag Hammarskjölds väg cirka 250 meter norr om 
Regementsvägen. 

Detaljplanen har varit på en andra granskning under perioden 1 oktober till 1 
november 2024. Under granskningen har 38 skriftliga synpunkter inkommit, varav åtta 
utan erinran. 

Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 32 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 december 2024 
• Bilaga 1, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträde 

den 23 januari 2025 
• Bilaga 2, Planbeskrivning, inklusive Bilaga 2A, Gällande detaljplaner, och Bilaga 

2B, Fastighetskonsekvenser 
• Bilaga 3, Plankarta 
• Bilaga 4, Granskningsutlåtande (granskning 2), inklusive Bilaga 4A, 

Länsstyrelsens granskningsyttrande (granskning 2) 
• Bilaga 5, Miljökonsekvensbeskrivning 
• Bilaga 6, Särskild handling för miljökonsekvensbeskrivningen 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att stryka ordet ”spårväg” 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Maria Rosander (SD) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasaris (C) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Moderaterna och Kristdemokraterna är mot att det byggs spårväg i Uppsala, det är ett 
dyrt och oflexibelt projekt som kommer skuldsätta uppsalaborna generationer framåt. 
Spårvägen kommer dessutom få av uppsalaborna till del, trots att alla skattebetalare får 
betala notan. Givet det ekonomiska läget går det bara att konstatera att de kalkyler som 
projektet vilar på dessutom kommer spricka och spårvägen kommer kosta uppsalaborna 
ännu mer.  
Moderaterna och Kristdemokraterna står inte heller bakom de utbyggnadsplaner som 
finns för Södra Uppsala. Vi vill se en ny fördjupad översiktsplan för området med fokus på 
trygghet och trivsel och fler småhus. En sådan plan skulle påverka resebehoven som nu 
underbygger spårvägsutbyggnaden. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. BRT är ett mer flexibelt och 
mindre kostnadsdrivande alternativ än spårväg. Vi ser även stora risker i att ge sig in i 
detta enorma projekt. Vår kommun är i nuläget i en ekonomisk lågkonjunktur med en 
mycket osäker prisutveckling på marknaden. Vi kan förvänta oss att det kommer leda till 
både kostnadsökningar och framskjutna delar av projektet. Storskaligheten i projektet 
bygger på osäkra befolkningsprognoser, något som ökar risken för att brister i 
lokalförsörjningen och infrastrukturen antingen leder till över- eller underkapacitet i 
områdena. Vi ser även ett behov av att en proportionerligt större del av stadsplaneringen 
sker på landsbygden och i de prioriterade tätorterna. Med vår politik hade exploateringen 
av sydöstra Uppsala blivit betydligt mindre och linjedragningen av kapacitetsstark 
kollektivtrafik annorlunda. Vi vill bygga ut Uppsala varsamt, inte bygga nya 
miljonprogram. Vi ser även allvarligt på förslag som strävar efter att försämra 
framkomligheten för biltrafikanter och eventuellt räddningstjänst och transporter. Vi 
behöver hitta lösningar för att samtliga trafikslag ska kunna samsas på lika villkor, 
spårvägen bör inte prioriteras på kraftig bekostnad av övrig trafik och framkomlighet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet reserverar sig till förmån för vårt eget yrkande om att stryka ordet 
”spårväg”. Vi är positiva till att stärka förutsättningarna för kollektivtrafik på 
Kunskapsstråket och ställer oss därför bakom förslaget, med undantag för valet av 
spårväg som teknikval för utbyggnaden. De förändringar som krävs för att elbussar ska 
kunna framföras i separata körfält (Bus Rapid Transit) är nödvändiga för att stärka 
kapaciteten på en sträcka där det redan idag finns stora resebehov. 
Planerna för en spårvägsutbyggnad bör däremot stoppas, särskilt Ultunalänken från 
Gottsunda till det nya stationsläget söder om staden inklusive Ultunabron. Centerpartiet 
menar att vi måste prioritera våra investeringar för att utveckla kollektivtrafiken i hela 
kommunen, där det redan idag finns behov av förstärkt kapacitet. Investeringar i 



Sida 65 (105) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

exempelvis separata körfält till Gränby och Stenhagen, där behoven redan är stora, bör 
prioriteras före utbyggnaden av Ultunalänken 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv och hållbar kollektivtrafik för Uppsalaborna. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna stöttar inte spårvägsprojektet. Uppsala kommun 
behöver bygga om vissa sträckor för att säkerställa mycket bättre framkomlighet för 
kollektivtrafiken. UP stöttar en sådan utveckling men anser att den förbättringen under 
överskådlig tid ska användas av kapacitetsstark kollektivtrafik i form av längre bussar 
liknande MalmöExpressen eller BRT-bussarna i Ålborg som är lika kapacitetsstarka som 
spårvagnar och extremt mycket billigare, flexiblare och snabbare än spårvagnar. 

  



Sida 66 (105) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 40  

Landsbygdsprogram för Uppsala kommun 
KSN-2023-00494 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Landsbygdsprogram för Uppsala kommun i enlighet med ärendets 
bilaga 1. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att ta fram en uppföljningsplan för 
landsbygdsprogrammet. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2024 § 39 att uppdra till 
kommunstyrelsen att revidera Landsbygdsprogram 2017–2023 och Handlingsplan för 
landsbygdsprogram 2022–2023 med särskilt fokus på utvecklingsområdena, och med 
ambitionen att förbättra samarbetet med regionen.  

Ett program och handlingsplan har tagits fram i samarbete mellan 
stadsbyggnadsförvaltningen och förvaltningar och bolag i kommunkoncernen. 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 maj 2024 att remittera förslaget till alla nämnder 
och bolag samt till 46 externa aktörer bestående av föreningar, myndigheter och andra 
berörda. Allmänheten har också haft möjlighet att inkomma med synpunkter. 

Efter att kommunfullmäktige har antagit programmet kommer ärende om 
handlingsplan behandlas av kommunstyrelsen.   

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 33 
• Tjänsteskrivelse daterad den 17 december 2024  
• Bilaga 1, Landsbygdsprogram för Uppsala kommun 
• Bilaga 2, Redogörelse över inkomna remissyttranden 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand 
att återremittera landsbygdsprogrammet för att ta fram tydligare mål som är mätbara 
och en starkare koppling till näringsliv och servicebehoven samt lokal 
livsmedelsförsörjning och i syfte att förbättra och förenkla för landsbygden. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att återremittera ärendet för att utvecklingsområde fyra ”Varierat bostadsutbud och 
hållbar mobilitet” ska ersättas av två nya utvecklingsområden, nämligen: ”Ett 
proportionerligt större landsbygdsfokus inom kommunens samhällsplanering” samt 
”Ökad framkomlighet för en fordonsvänlig och tillgänglig landsbygd”. 

Jennie Claesson (L) yrkar  
att återremittera ärendet med följande motivering: 
Landsbygdsprogrammet för Uppsala kommun saknar tydliga målbilder och en tillräcklig 
analys av näringslivs- och barnperspektivet. Liberalerna ser därför att ovan omhändertas 
och återremiss för att tydligare integrera såväl näringslivs- som barnperspektivet. 

Therez Almerfors yrkar i andra hand: 
(1) att under utvecklingsområde 2 ”Vitalt och inkluderande kulturliv samt idrotts- och 
fritidsaktiviteter i landsbygderna” lägga till en åtgärd kring allemansrätten. Det behövs 
information om allemansrättens fulla innebörd, såväl rättigheter som skyldigheter, 
(2) att under utvecklingsområde 3 ”Livskraftig kommersiell och offentlig service i 
samarbete” lägga till en åtgärd som kopplar mot delmålet om robust infrastruktur, som 
innebär prioriteringar för utbyggnad och styrning med företräde för samhällsviktiga 
verksamheter, 
(3) att under utvecklingsområde 3 ”Livskraftig kommersiell och offentlig service i 
samarbete” lägga till en åtgärd om att samordna myndighetskontakter inom kommunen 
för att förenkla för företag som främjar service på landsbygden, 
(4) att under utvecklingsområde 4 ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” 
poängtera att i första hand bör befintlig infrastruktur upprätthållas, vårdas och rustas för 
att uppnå ställda funktionalitetskrav, innan nytt byggs, 
(5) att under utvecklingsområde 4 ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” 
komplettera delmål och åtgärder för att säkerställa goda förutsättningar för 
landsbygdsföretagens vägtransporter i hela kommunen, så att en ökad produktion och 
leverans av livsmedel, energi och material kan ske, 
(6) att under utvecklingsområde 4 ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” 
komplettera med en åtgärd om att möjliggöra bostadsbyggande utanför tätort som 
främjar företagande, exempelvis generationsboende eller bostäder för 
kompetensförsörjning, 
(7) att under utvecklingsområde 5 ”Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” inte fokusera på ekologisk produktion utan i stället 



Sida 68 (105) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-02-05 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

ändra till att skapa så bra förutsättningar som möjligt, oavsett produktionsinriktning, för 
att nå en ökad lokal produktion, 
(8) att under utvecklingsområde 5 ” Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” omformulera ”Ökat fokus på lokal och ekologisk 
livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och självförsörjning” till ”Ökat 
fokus på lokal livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och 
självförsörjning”, 
(9) att under utvecklingsområde 5 ”Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” lägga till ”Säkerställ ur miljö- och beredskapssynpunkt 
en robust lokal livsmedelsproduktion i Uppsala kommun.” Som indikator kan användas 
en ökad lokal produktion och att åtgärder för ökad förädling, logistik och förmedling 
kommer på plats inom kommunen, 
(10) att kommunen samordnar sin myndighetsutövning och förenklar för aktörer att driva 
företag för att främja hållbara och lokala livsmedelskedjor, 
(11) att kommunen bör prioritera etableringar av företag som främjar robusta 
livsmedelsystem, 
(12) att lägga till en åtgärd för att bättre nyttja landsbygdernas resurser i händelse av kris 
eller krig då landsbygderna är viktiga för livsmedelsproduktion, men också via utrustning 
som elverk, pumpar, tankar med möjlighet att forsla vatten. 

Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand 
(13) att det införs mätbara målsättningar och en tydlig uppföljningsplan för 
landsbygdsprogrammet. 
(14) att det utarbetas delmål med konkreta tidsramar för genomförandet av insatser i 
programmet. 
(15) att det införs en förenklingsstrategi för regelverk och tillståndsprocesser som berör 
landsbygdsföretag, för att minska byråkratin och korta handläggningstider. 
(16) att kommunen stärker stödet för lokal livsmedelsproduktion och korta 
distributionskedjor, inklusive insatser för att öka användningen av lokala råvaror i 
offentliga verksamheter. 
(17) att kommunen utarbetar en samordnad strategi för vattenförsörjning och 
klimatanpassning för landsbygdens jordbruk och företag. 
(18) att kommunen tar fram en strategi för räddningstjänst och krisberedskap på 
landsbygden, i samverkan med polis och räddningstjänst, för att säkerställa en likvärdig 
trygghet i hela kommunen. 
(19) att kommunen ser över möjligheten att införa en kontaktperson eller näringslivslots 
för att hjälpa landsbygdsföretagare med myndighetskontakter och etableringsprocesser. 
(20) att kommunen tar fram en handlingsplan för snabbare ärendehantering och kortare 
beslutstider inom landsbygdsfrågor, särskilt för bygglov och näringslivsrelaterade 
tillstånd 
(21) att kommunen verkar för att stärka förutsättningarna för Uppsala yrkesgymnasium 
Jällas naturbruksprogram så att den utgör en förebild i länet inom sitt område. 
(22) att barnperspektivet stärks genom att kommunen genomför 
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barnkonsekvensanalyser vid beslut som påverkar skolor, fritidsaktiviteter och service för 
barn och unga på landsbygden. 
(23) att kommunen säkerställer att landsbygdsutvecklingen inkluderar 
tillgänglighetsanpassade insatser för äldre och personer med funktionsnedsättning. 
(24) att bygderådens förutsättningar förstärks genom att kommunen i samverkan med 
bygderåden tar fram lokala utvecklingsplaner enligt den modell som Falu kommun 
tillämpar. 
(25) att Uppsala kommunen ska ha en mycket hög ambition när det kommet till det stöd 
som erbjuds samfällighetsföreningarna som ansvarar för drift och underhåll av vägnätet 
och allmänna ytor i kommunens mindre tätorter och landsbygder. 

Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand 
(26) att det tas mätbara indikatorer följs upp årligen för att mäta förflyttningen mot att 
Uppsala blir en bättre landsbygdskommun. Dessa indikatorer kan vara: 

• andel åkermark i kommunen 
• andel betesmark 
• andel lokalt kött i kommunens upphandlingar 
• andel lokala grönsaker 
• andel jordbruksföretag i kommunen (enligt SNI-koder) 
• andel gymnasieelever som väljer naturbruksprogrammet 
• antal primärproducenter som samarbetar med företag i green innovation park 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar  
(27) att Kommunstyrelsen för egen del beslutar att uppdra till 
stadsbyggnadsförvaltningen att ta fram en uppföljningsplan för landsbygdsprogrammet 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Erik Pelling (S) med fleras yrkande (27). 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till Ehsan Nasaris (C) yrkanden (13), (15), (16), (19), (21), 
(22) och (25). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkanden mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) yrkanden (1)-(12) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkanden (13)-(25) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD) yrkande (26) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 
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Ordföranden ställer därefter Erik Pelling (S) med fleras yrkande (27) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala är Sveriges största landsbygdskommun och det är något vi ska vara stolta över. 
Vi behöver värna och utveckla våra bygder och tätorter så att hela Uppsala kan leva. 
Programmet behöver tydligare visa hur det ska leda till förenklingar och förbättringar för 
landsbygden. Det program som presenterats är dessutom inte tillräckligt mätbart, och 
koppling till näringslivet, servicebehovet och livsmedelsförsörjning är inte bra nog. 
På mötet la vi ett antal yrkanden för hur vi anser att programmet kan förbättras. 
Förslagen har lyfts av våra representanter under beredningen utan att de fått det 
utrymme vi önskar.  
Vidare hade vi önskat att handlingsplanen till landsbygdsprogrammet presenterades 
samtidigt för att se om förslagen kunnat fått plats där. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Programmet och handlingsplanen har ett alldeles för stort fokus på klimatradikala 
åtgärder som riskerar att avsevärt försämra förutsättningarna på landsbygden genom 
onödiga fördyringar och minskad konkurrenskraft på marknaden. Det saknas även ett 
tillräckligt fokus på att främja privatbilismen och kollektivtrafikens behov av 
tillgänglighet och mobilitet, trafikens framkomlighet måste prioriteras. Bilen är en 
nödvändighet för boende på landsbygden, och för att vi ska få ett ökat boende på 
landsbygden måste framkomlighet för bil och prioriterade pendlarparkeringar finnas 
med i kommunens planering. Avslutningsvis menar vi att det bör tydliggöras att en 
proportionerligt större del av kommunens samhällsplanering och bostadsutbyggnad bör 
ske på landsbygden och i de prioriterade tätorterna, istället för i Uppsala stad. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Förslaget till nytt landsbygdsprogram innehåller många fina visioner om Uppsala som 
landsbygdskommun. Programmet lider dock av bristen på konkreta, mätbara mål och en 
tydlig uppföljningsplan. Vi föreslår därför att mätbara målsättningar och en 
uppföljningsplan införs för att tydliggöra de förbättringar som krävs i Uppsalas 
landsbygdsområden. Vi är kritiska till målsättningen om att Uppsala ska bli "Sveriges 
bästa landsbygdskommun" då det är ett trubbigt sätt att mäta framgång på. Ett bättre 
mål skulle exempelvis vara att alla prioriterade tätorter ska ha minst 15 av 17 möjliga 
servicekategorier fram till år 2030. 
Vidare saknas mål på flera centrala områden, såsom stöd för livsmedelsproduktion, 
företagare, äldre och funktionsnedsatta. Vi har tidigare kritiserat att det inte finns ett 
utvecklingsområde med fokus på näringslivsutveckling på landsbygden. Detta saknades 
även i Näringslivsprogrammet. Vi anser att styrningen blir svag när det gäller 
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näringslivsutveckling på landsbygden, där vi har 9600 arbetstillfällen. Centerpartiet ser 
positivt på andemeningen med landsbygdsprogrammet men anser att bristen på 
målsättningar och viktiga förslag gör att det bör återremitteras för omarbetning. I andra 
hand föreslår vi att programmet görs om utifrån våra yrkanden. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det finns många fina skrivningar i förslaget till nytt landsbygdsprogram. Det viktiga är 
dock inte vad som sägs i ett program, utan hur den faktiska förflyttningen sker. Det måste 
därför tas fram en handlingsplan, och tydliga mätbara indikatorer som följs upp. Vi la 
förslag på sådana indikatorer som kan föras in redan i programmet. Tyvärr bifölls inte 
våra förslag. 
Det är viktigt att se att livsmedelproduktion och lantbruk är avgörande för en levande 
landsbygd i Sveriges största landsbygdskommun, Uppsala. Vi behöver stödja 
lantbruksnäringen på olika sätt som en viktig del i både näringslivsutveckling, 
livsmedelsförsörjning och beredskap. Att jordbruksmark läggs igen och lantbruk stängs 
är en varningsklocka som kommunen behöver ta på allvar. Kommunen kan göra 
betydligt mer för att utveckla Uppsalas landsbygd! 
Landsbygden ska vara attraktiv att bo på och verka i även för andra personer, och då 
krävs en god service i form av offentligt utbud i form av skolor, vård och omsorg, 
kommunikationer och lokal handel och service. Kommunen har en viktig roll att 
säkerställa för boende på landsbygden att detta fungerar. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Landsbygdsprogrammet måste inom kort uppdateras med mer fokus på hur vår 
landsbygd kraftfullt kan bidra till att stärka den gröna näringen samt besöksnäringen. 
Våra företagare på landsbygden kommer att spela huvudroller för att målsättningarna 
inom Grön näring och besöksnäringen uppnås. Inte minst kommer gårdsförsäljning av 
alkohol skapa kraftigt förbättrade villkor för landsbygdens turistattraktion. Till exempel 
att kunna köpa närproducerad öl och en hjortbit i kombination med en naturupplevelse 
kan många uppskatta  
För att kommunens satsningar på landsbygden ska tas på allvar måste relevanta 
upphandlingar skötas på ett sätt som inte försvagar våra landsbygder. Att kommunen 
genomfört en upphandling av närhandel av dagligvaror i Vattholma utan att inkludera 
det aktuella Bygderådet är ett exempel på misstag som inte får inträffa. 
Landsbygdsprogrammet bör kompletteras med ambitioner om att 
självförsörjningsgraden, som numer är historiskt låg, måste stärkas. 
Självförsörjningsgraden är idag under 50 procent mot över 80 procent på 1960- och 70-
talen. Med utgångspunkt i omvärldsläget med risker för kris- och krigslägen behöver 
landsbygderna tydligt även ses som fundamentala delar av vår närodlade 
livsmedelsförsörjning samt härbärgen för stadens människor på flykt.   
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§ 41  

Utökning av verksamhetsområdet för den 
allmänna vatten- och avloppsanläggningen 
KSN-2024-03582 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att utöka verksamhetsområdet för den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen i Uppsala kommun med de områden som framgår av 
fastighetsförteckningar och kartor enligt ärendets bilaga 1–3. 

Sammanfattning 

Styrelsen för Uppsala vatten och avfall AB har föreslagit kommunfullmäktige att utöka 
verksamhetsområdet för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen i Uppsala 
kommun till att omfatta en lagakraftvunnen detaljplan i Fullerö och två fastigheter som 
gränsar till befintligt verksamhetsområde i Fullerö och Sunnersta.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 34 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 december 2024 
• Bilaga 1, förslag till utökning av verksamhetsområdet Fullerö 21:71  
• Bilaga 2, förslag till utökning av verksamhetsområdet Fullerö 21:66  
• Bilaga 3, förslag till utökning av verksamhetsområdet Sunnersta 51:82 
• Bilaga 4, protokollsutdrag styrelsen för Uppsala Vatten och Avfall AB 21 

november 2024 § 87 
• Bilaga 5, översiktskartor över fastigheterna 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Om beslutet innebär att privat mark berörs utgår Utvecklingspartiet demokraterna från 
att äganderätten starkt beaktas och att rimliga ekonomiska överenskommelser görs 
med dessa markägare. 
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§ 42  

Program och handlingsplan för 
bostadsförsörjningen, Bostad för alla 
KSN-2024-00722 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Bostad för alla, program för bostadsförsörjningen med tillhörande 
handlingsplan, samt  

2. att Bostad för alla, program och handlingsplan för bostadsförsörjningen 
2021–2024 upphör att gälla.  

Sammanfattning 

Kommuner ska enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar (2000:1383) 
anta riktlinjer för bostadsförsörjningen under varje mandatperiod. I Uppsala kommun 
delas detta in i två dokument med namnen ”Bostad för alla, program för 
bostadsförsörjningen” med tillhörande handlingsplan.  

I Uppsala kommun har kommunstyrelsen, genom stadsbyggnadsförvaltningen, det 
övergripande samordningsansvaret för bostadsförsörjningen. Därtill har flera nämnder 
och bolagsstyrelser ett ansvar för bostadsförsörjningen. Under våren 2024 har förslag 
arbetats fram av berörda förvaltningar och bolag. Förslaget har remitterats och 
därefter har inkomna synpunkter till del arbetats in i program och handlingsplan inför 
beslut i kommunfullmäktige.  

I program för bostadsförsörjningen, Bostad för alla, finns två mål som tar sin 
utgångspunkt i hushållen; att alla hushåll ska ha möjlighet att efterfråga ett boende 
som passar livssituationen, samt att nå en ökad blandning av hushåll i olika delar av 
Uppsala. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 35 
• Tjänsteskrivelse daterad 13 december 2024 
• Bilaga 1, Bostad för alla - Program för bostadsförsörjningen  
• Bilaga 2, Bostad för alla - Handlingsplan för program för bostadsförsörjningen  
• Bilaga 3, Remissammanställning  
• Bilaga 4, Behovs- och marknadsanalys 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M) yrkar 
(1) att i åtgärd 2.1.1 stryka ”i alla delområden” i handlingsplanen 
(2) att stryk åtgärd 1.6.2 i handlingsplanen 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(3) att stryk åtgärd 1.1.2 i handlingsplanen 
(4) att stryk åtgärd 2.1.3 i handlingsplanen 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Ehsan Nasari (C) yrkar 
Att i Bostad för alla, program för bostadsförsörjning göra följande ändringar: 
(5) att ändra delmål 1.5 enligt följande: Öka andelen av bostadsbeståndet till att minst 25 
procent av bostäderna i nyproduktion ska vara småhus i form av villor, kedjehus och 
radhus 
(6) att lägga till delmål med följande lydelse: ”verka för ett mer varierat bostadsutbud vid 
nybyggnation på våra landsbygder och tätorter för välfungerande flyttkedjor ”  
(7)att lägga till delmål med följande lydelse: ”verka för att det inom det befintliga 
beståndet inte ska finnas delområden i Uppsala med en hög koncentration av 
hyresrätter" 
Att i handlingsplan för program för bostadsförsörjning göra följande ändringar:  
(8) att lägga till en åtgärd som lyder enligt följande: ”säkerställ att hyresrätt som 
upplåtelseform är ett alternativ för människor i livets alla skeden genom att bygga fler 
hyreslägenheter med fyra eller fler rum" 
(9) att lägga till en åtgärd i handlingsplanen om att göra en regelöversyn för att förenkla 
byggandet i kommunen 
(10) att lägga till en åtgärd i handlingsplanen om att minska den genomsnittliga 
handläggningstiden för detaljplan till under rikssnittet 
(11) att lägga till en åtgärd i handlingsplanen om att bättre omhänderta näringslivets 
behov av bostäder för arbetskraft som flyttar till Uppsala 

Maria Rosander (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) yrkanden (1)-(2) mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (3)-(4) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (5)-(11) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
En av de bästa lösningarna för att underlätta byggande är att förenkla reglerna för 
byggande. Branschen menar att det finns mycket att göra på området och då behöver 
Uppsala kommun se över hur vi kan underlätta. Dessutom behöver handläggningstiden 
för detaljplaner drastiskt minska. För att stärks stadens kompetensförsörjning vill vi även 
att man tillsammans med näringslivet jobbar fram lösningar för behovet för arbetskraft 
som flyttar hit.  
Vi ser positivt att man ska kunna flytta mellan olika boendeformer i sitt nuvarande 
bostadsområde, däremot tycker vi inte att redan bebyggda områden ska få helt ny 
karaktär genom att bygga helt annorlunda bostäder.  
För att kunna göra en bostadskarriär i sitt område behövs det däremot på flera platser 
byggas annat än hyresrätter. Det bidrar även till en mer beblandad social 
sammansättning.  
Det finns en brist på större hyreslägenheter i Uppsala kommun, det bidrar till 
trångboddhet och minskar möjligheten för familjer som växer som inte vill flytta till 
bostadsrätt eller småhus.  
För att underlätta för t.ex. studenter vore det positivt att fler bostäder som byggs också 
har en uthyrningsdel, det kan hjälpa både bostadsinnehavaren och personer i behov utav 
bostad. 

(M) och (KD) har även följande motivering: 
Vi ser positivt på beblandade områden, uppsalaborna ska kunna göra bostadskarriär 
eller flytta till mindre vid behov i sitt område, däremot anser vi inte att alla delområden 
nödvändigtvis behöver byggas så. Vi har idag områden vars karaktär skulle ändras 
drastiskt ifall detta genomförs.  
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Redan idag finns det subventioner för att bygga hyresrätter och vi anser inte att vi ska rea 
ut mark ytterligare för att bygga hyresrätter med lägre hyra. Vi ser positivt på 
regelförenklingar som kan bidra till billigare byggande, men tycker inte att kommunen 
ska sälja mark för ännu lägre priser. Dessutom ser vi en stor efterfrågan på fler småhus 
och vill gärna stimulera fler projekt där människor ges möjlighet att äga och deläga sitt 
boende. 

(C) har även följande motivering: 
Uppsala är en växande stad där det behövs olika typer av bostäder för alla skeden i livet. 
Näringslivet, Uppsalas utvecklingsmotor, efterfrågar bland annat ett växande och 
varierat utbud av bostäder som gör det enkelt att flytta till Uppsala. Centerpartiet håller 
med om att vi behöver verka för en större variation i nyproduktionen och upplåta ännu 
mer plats åt detta i programmet. En av de bästa lösningarna för att underlätta 
byggandet är att förenkla reglerna. Branschen menar att det finns mycket att göra på 
området och Uppsala kommun behöver se över hur vi kan underlätta. Vi måste få ner 
handläggningstiden för detaljplaner till under rikssnittet. 
För att möjliggöra en bostadskarriär i sitt område behövs det byggas annat än 
hyresrätter på flera platser. Detta bidrar till en mer blandad social sammansättning. 
Därför bör minst 25% av nyproduktionen vara småhus och olika bostadstyper bör byggas 
även på landsbygden. Det finns en brist på större hyreslägenheter i Uppsala kommun, 
vilket bidrar till trångboddhet och minskar möjligheten för växande familjer som inte vill 
flytta till bostadsrätt eller småhus. För att underlätta för exempelvis studenter vore det 
positivt om fler bostäder som byggs också har en uthyrningsdel, vilket kan hjälpa både 
bostadsinnehavaren och personer i behov av bostad. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Programmet utgår från styrets mål- och planer. Det tar även avstamp i en storskalig 
utbyggnad av staden och ett bristande landsbygdsfokus. Att anta strikta mål om en 
högre andel hyresrätter är inte rätt väg att gå, då det även finns en betydande 
efterfrågan på prisvärda småhus och billiga bostadsrätter. Blandad bebyggelse är 
önskvärd men måste ta hänsyn till respektive områdes karaktärsdrag utefter 
kulturhistoriska värden, rådande arkitektur och stadssiluettens påverkan. Med 
Sverigedemokraternas bostadspolitik får vi ett större fokus på blandad bebyggelse 
utefter faktisk efterfrågan på marknaden samtidigt som vi värnar kulturhistoriska värden 
och miljöer. Vi förespråkar inte fler miljonprogram utan vill istället bygga ut Uppsala 
varsamt och på bredden. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är positivt att vi har en tydlig plan för bostadsförsörjningen i Uppsala. En fungerande 
bostadsmarknad ska ge möjlighet för alla att hitta en bostad som passar deras behov – 
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oavsett livsskede. Det kräver en blandning av upplåtelseformer och bostadstyper för att 
möta en växande och varierad befolkning. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är vetenskapligt belagt att konceptet ”Bostad för alla” leder till att fler mycket socialt 
utsatta finner en bättre väg framåt mot ett drogoberoende och självförsörjande liv. Trots 
att detta arbete är mycket krävande för socialtjänsten är det viktigt att det fortsätter. 
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§ 43  

Ansvar för allmän platsmark där 
huvudmannaskapet är enskilt och regelverk 
för bidrag till vägföreningar 
KSN-2016-2043 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att upphäva kommunfullmäktiges beslut från den 28 december 1971 (§ 491), 
den 21 mars 1977 (§ 141) och den 23 november 1983 (§ 422), bilaga 1, 

2. att inte systematiskt överta ansvar för huvudmannaskap av allmän platsmark 
där huvudmannaskapet är enskilt, samt 

3. att anta ny bidragsmodell för bidrag till enskilda vägar med ikraftträdande 1 
juni 2025, enligt bilaga 9. 

Sammanfattning 

I tätorterna i Uppsala kommun är huvudmannaskapet för allmän plats i regel enskilt 
och ytorna förvaltas av samfällighetsföreningar även kallade vägföreningar (nedan 
kallade ”föreningar”). 

Kommunfullmäktige beslutade den 28 december 1971 (§ 491) att tills vidare lämna 
bidrag till vägföreningar inom ett antal tätorter. Bidragen skulle motsvara 
föreningarnas nettokostnad för gatuunderhåll. Kommunfullmäktige beslutade också 
att ge bidrag till två typer av enskilda vägar; vägar med statsbidrag och vägar utan 
statsbidrag. Bidragen ges per meter väg och räknas varje år om med ett 
väghållningsindex. Kommunfullmäktige beslutade den 23 november 1983 (§ 422) att 
fastställa bidragsandelen för föreningar med nettokostnadsbidrag till 90 procent för 
sommar- och vinterunderhåll samt 50 procent för administration. 

Under åren 2015 till 2018 inkom tre föreningar med begäran om att kommunen ska 
överta huvudmannaskapet för allmän plats i respektive förenings tätort. 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 mars 2017 (§ 38), bilaga 2, att uppdra till 
stadsbyggnadsförvaltningen att i samverkan med kommunledningskontoret och den 
kommunala lantmäterimyndigheten utreda kommunalt övertagande av enskilt 
huvudmannaskap på allmän plats. Kommunstyrelsen beslutade samtidigt att uppdra 
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till stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret att utforma förslag till 
ett nytt regelverk för bidrag till vägföreningar. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 36 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 december 2024 
• Bilaga 1, kommunfullmäktiges beslut om bidrag till vägföreningar 
• Bilaga 2, kommunstyrelsens beslut 2017 om uppdrag till förvaltningen kopplat 

till principer för huvudmannaskap och bidrag till vägföreningar  
• Bilaga 3, komplettering till uppdrag 
• Bilaga 4, utredning om övertagande av huvudmannaskap 
• Bilaga 5, utredning om ny bidragsmodell 
• Bilaga 6a, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll övertagande 
• Bilaga 6b, gatu- och samhällsmiljönämnden protokoll bidrag 
• Bilaga 7, plan- och byggnadsnämndens protokoll övertagande 
• Bilaga 8, kommunala lantmäterimyndighetens yttrande 
• Bilaga 9, Ny bidragsmodell för vägföreningar och enskilda vägar 
• Bilaga 10, Den nya modellens påverkan på vägföreningar med 

nettokostnadsbidrag 
• Bilaga 11, Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde den 2022-

04-25 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att om kostnaden för en förstudie inför ett övertagande överstiger en miljon kronor 
ska Uppsala kommun stå för 95 procent av kostnaden och vägföreningen för 5 procent 
(2) att nivån på driftsbidrag till enskilda vägar med och utan statsbidrag ska vara 30 
procent av den beräknade underhållskostnaden till vägar med statsbidrag 
(3) att beräkningsgrunden för vägar utan statligt bidrag ska baseras på 30 procent av 
medelvärdet av driftskostnaden per meter väg med statsbidrag 
(4) att alla föreningar som får driftsbidrag av kommunen ska ha möjlighet att söka 
maximalt 50 procent i reinvesteringsbidrag av den kalkylerade kostnaden inklusive 
moms 
(5) att alla vägföreningar med särskilt driftsbidrag ska även få 50 procent i bidrag för 
ersättning av administrationskostnader 
(6) att alla föreningar som får särskilt driftsbidrag av kommunen ska ha möjlighet att 
söka maximalt 90 procent i reinvesteringsbidrag av den kalkylerade kostnaden inklusive 
moms 
(7) att i att-sats 3 ändra 1 juni 2025 till 1 juli 2025 
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(8) att vid ett övertagande av huvudmannaskap ska Uppsala kommun stå för samtliga 
engångskostnader för upprustningen av berörda anläggningar till kommunal standard. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (1)-(8) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkanden. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi reserverar oss till förmån för Moderaternas, Centerpartiets och Kristdemokraternas 
yrkanden. Vi värnar om landsbygdens förutsättningar och vill därför ge bättre villkor för 
vägföreningarna. Dessa vägar utgör en betydande del av kommunens vägnät och är 
strategiskt viktiga. Därför är vägföreningarnas förutsättningar också ett stort 
samhällsintresse. Om Uppsala ska bli Sveriges bästa landsbygdskommun behöver 
vägföreningar ges bättre förutsättningar. 
För oss har det varit viktigt att förslaget förankras med vägföreningarna. 
Vägföreningarna gör ett väldigt viktigt arbete och för att de ska kunna fortsätta göra det 
behöver ersättningen täcka kostnaderna och det behöver finnas en förutsägbarhet.  
Vi ser det som problematiskt att bidragen till vägföreningarna ska vara beroende av 
kommunens årliga budget, då detta skapar oförutsägbarhet för föreningarnas 
verksamhet och riskerar att försämra vägunderhållet på 63% av kommunens vägnät. 
Landsbygdsborna betalar samma skatt som alla andra i kommunen och har därför rätt 
till samma goda väginfrastruktur. Vår reservation är till förmån för en stabil modell som 
säkerställer ett grundbidrag istället för årliga budgetförhandlingar. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Välskötta vägar är en grundläggande förutsättning för både tillgänglighet och trygghet – 
oavsett om de sköts av kommunen eller av vägföreningar. Liberalerna anser att 
vägföreningarna spelar en avgörande roll i att upprätthålla ett fungerande och säkert 
vägnät. Därför anser vi att ramen för bidrag till vägföreningarna bör utvidgas så att 
deras möjligheter att bibehålla och höja vägstandarden stärks. Det är en investering i 
både framkomlighet och en hållbar infrastruktur, särskilt med tanke på att bidraget inte 
har justerats på många år. 
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Liberalerna är positiva till den nya bidragsmodellen för enskilda vägar som skapar både 
ökad förutsägbarhet och rättvisa för vägföreningarna. Genom en tydligare struktur får 
föreningarna bättre möjligheter att planera och säkerställa drift och underhåll. Den 
tidigare modellen, där bidragen inte kunde täcka 90 procent av kostnaderna direkt, ledde 
till retroaktiva betalningar och onödig osäkerhet. På sikt anser vi liberaler att kommunen 
bör utreda och arbeta för ett övertagande av de enskilda vägarna i de större tätorterna. 
Ett sådant övertagande skulle främja en mer enhetlig, effektiv och långsiktigt hållbar 
infrastruktur inom kommunens väghållning. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser som huvudsaklig princip att kommunen 
skall vara mycket restriktiv med att ta över ansvaret för föreningar som sköter, driver och 
förvaltar vägar och platsmark, i de flesta fall benämnda som vägföreningar eller 
vägsamfälligheter. Detta särskilt som dessa föreningar ofta visat sig skickliga att handha 
och vara kostnadseffektiva i att handla upp väghållning och skötsel av platsmark. Drift 
och skötsel som tas över av kommuner tenderar att bli dyrare än när de drivs i egen regi 
av företag eller föreningar. 
Tidigare reglerades dessa föreningar oftast i Lag (1939:608) om enskilda vägar (LEV), 
vilken upphävdes 1998. Föreningarna beslöts därvid av riksdagen att överföras avseende 
tillämpningen i två senare tillkomna lagar, nämligen Lag (1973:1150) om förvaltning av 
samfälligheter och Anläggningslag (1973:1149). Men för de flesta föreningarna där LEV 
tillämpats fanns knappast några lagrum tillämpliga i Anläggningslagen, men väl i 
Samfällighetslagen. I Samfällighetslagen finns bestämmelser om när en Länsstyrelse 
förordnat en förening om bemyndigande, att grunderna för bemyndigandena skall 
utgöra samfällighetens stadgar. I praktiken innebär detta att de vägföreningar och 
vägsamfälligheter som förordnats av en länsstyrelse, som är en statlig myndighet, ett lika 
starkt bemyndigande i Samfällighetslagen som tidigare i LEV.  
Många av dessa föreningar har omfattat förvaltningen av vägar och platsmark på 
mindre orter som tidigare utgjort en mindre kommun, eller en del av en sådan 
småkommun, vilka genom kommunreformerna från 1950-1970-talen slagits samman 
med större kommuner. Detta har också gällt för Uppsala kommun, exempelvis i 
Vattholma och Järlåsa 1952, Vaksala 1967, Norra Hagunda och Södra Hagunda 1971. 
Flera av dessa föreningar med huvudmannaskap för vägar och platsmark i landet har 
dessutom under åren tilldelats statliga bidrag för väghållning och skötsel av platsmark, 
bidrag som man ofta efter sammanslagningarna överenskommit om att överföra till den 
nya storkommunen i utbyte mot att denna kommun skall sköta driften av vägar och 
parkmark.  
Detta har gjorts utan att avhända sig det huvudmannaskap man tillförordnats från 
respektive länsstyrelse. I åtminstone ett fall gäller detta Uppsala kommun, nämligen 
Bergsbrunna Vägförening i den tidigare Vaksala landskommun som 1977 lät överföra 
dessa medel till Uppsala kommun. Ändå har Uppsala kommun, i och med en 
fastighetsbildning 1987, som endast gällde att Uppsala kommun skulle få anlägga el-, 
tele- och VA-ledningar i ett markområde i Bergsbrunna, fråntogs huvudmannaskapet 
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över fastigheten Vreten 1:19, och därvid ensidigt överfördes till fastigheten Sävja 1:55. 
Detta helt utan att rättighetsinnehavaren Bergbrunna Vägförening, som av Länsstyrelsen 
förordnades 1964, varken före eller efter förrättningen meddelades fastighetsbildningen. 
Kort sagt, denna förrättning kan närmast betraktas som en konfiskering av mark. 
Utvecklingspartiet demokraterna anser inte att det är självklart att det är fördelaktigt att 
kommunen formellt är huvudman i tätorterna. Det finns många ekonomiska och 
demokratiska fördelar med att lokalbefolkningen får inflytande över sitt närsamhälle. Vi 
anser att om det finns relevanta Stadsdels- eller bygderåd ska de kunna ta över 
huvudmannarollen. 
Det är inte acceptabelt att så viktiga ärenden inte innehåller fullständiga underlag som 
ger stöd för de förslag till beslut som önskas. När det föreslås att tidigare beslut ska hävas 
är det inte acceptabelt att inte ärendet beskriver vilka beslut det är genom rimliga 
hänvisningar. Detta gäller till exempel tre beslut i kommunfullmäktige - ett från 1971, ett 
från 1977 och ett från 1983. Detta helt utan någon som helst förklaring om vad besluten 
innehåller eller innebär.  
Även gällande punkt 3 i att-satserna i föredragningen hade Utvecklingspartiet 
demokraterna, UP, önskat en tydlighet, oavsett om det för dagen inte anses ha några 
direkta ekonomiska konsekvenser och ligger utanför till exempel plan- och 
byggnadsnämndens verksamhetsområde. 
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§ 44  

Tillägg av taxor och avgifter inom idrotts- och 
fritidsnämnden 2025 
KSN-2023-03256 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa idrotts- och fritidsnämndens förslag om tillägg till taxor och 
avgifter för 2025 med tre avgifter; BMX bana, liten ishall och mediakub, enligt 
bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade i samband med beslut om Mål och budget 2025 med 
plan för 2026–2027 (2024-11-04 § 231) om taxor och avgifter för 2025. I 
beslutsunderlaget för idrotts- och fritidsnämndens taxor och avgifter saknades avgifter 
för BMX bana och liten ishall. En ny avgift för mediakub har även tillkommit inom 
nämndens verksamhetsområde. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 37 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 januari 2025 
• Bilaga 1, Taxor och avgifter för idrotts-och fritidsnämnden 2025 
• Bilaga 2, Ordförandebeslut om tillägg av taxor och avgifter för 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 45  

Svar på motion om att starta Jobbpakten från 
Ehsan Nasari (C) 
KSN-2023-01917 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (c) föreslår i motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 
juni 2023  

• att med utgångspunkt i utvärderingar och lärdomar från Stockholms Stads 
”Integrationspakten” och intentionerna i motionen starta ett liknande 
medlemsnätverk för en mer inkluderande arbetsmarknad och kommun,  

• att i första hand utreda om Uppsala kommun skulle kunna starta 
”Jobbpakten” genom att stötta befintliga Uppsalanätverk som skulle kunna 
omhänderta idéerna och inriktningen som beskrivs i motionen, i andra hand 
starta ”Jobbpakten” i samarbete med organisationer som har mötesplatser 
och nätverkande som sin verksamhetsidé.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 38 
• Tjänsteskrivelse daterad den 27 december 2024 
• Bilaga 1, motion om att starta ”Jobbpakten” från Ehsan Nasari (C) 
• Bilaga 2, protokollsutdrag från Arbetsmarknadsnämndens sammanträde den 

20 december 2024 

Yrkanden 

Mattias Kristenson (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Företagande skapar jobb och jobb bidrar till inkludering. Många av Uppsalas företagare 
och föreningar är redo att ta ett socialt ansvar men då måste kommunen ta sitt 
ledarskap genom att implementera nya metoder och nätverkstänk så att fler kan gå från 
bidrag till jobb. Vi i Centerpartiet är otroligt glada över att åtgärderna föreslagna i vår 
motion om Jobbpakten implementerats så skyndsamt och att en återstart av initiativet 
En god investering redan är igång. Nu måste initiativet prioriteras av kommunen med 
lärdomar från Integrationspakten för att vi snabbt ska kunna säkerställa att de som står 
långt ifrån arbetsmarknaden men inte omfattas av Arbetsförmedlingens tjänster ska få 
en chans att försörja sig själv. Det är dags att investera i ett mer socialt hållbart Uppsala 
där vi tillsammans klarar integrationsutmaningen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Medlemsnätverket ”En god investering” har mottagits väl av arbetsmarknaden. Det är 
viktigt att detta initiativ utvecklas och därigenom stärker kommunens möjligheter att ge 
fler människor som har svårt att etablera sig på arbetsmarknaden får en bättre chans 
mot självförsörjning.  
För att bättre bidra till att Arbetsmarknadsnämndens arbetsföra målgrupp ska uppnå 
självförsörjning är det viktigt att Uppsala kommun stärker de praktiska utbildningarna 
och sitt engagemang kopplat till olika branschråd. 
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§ 46  

Svar på motion om jourskola från Alexander 
von Uckermann (SD) och Kent Kumpula (SD) 
KSN-2024-00322 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionens första att-sats med föredragningen i ärendet, samt  
2. att avslå motionens andra att-sats.  

Sammanfattning 

Alexander von Uckermann (SD) och Kent Kumpula (SD) yrkar i en motion väckt vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 29 januari 2024  

• att ge utbildningsnämnden i uppgift att undersöka och ta fram en 
kommunövergripande modell för jourskola på grundskolenivå med 
målsättningen att kunna erbjuda samtliga elever i behov en plats.  

• att ge utbildningsnämnden i uppgift att undersöka och ta fram en 
kommunövergripande modell för jourskola på gymnasienivå med 
målsättningen att kunna erbjuda samtliga elever i behov en plats. 

Beslutsunderlag  

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 39 
• Tjänsteskrivelse daterad den 16 januari 2025 
• Bilaga 1, motion om jourskola från Alexander von Uckermann (SD) och Kent 

Kumpula (SD) 
• Bilaga 2, protokollsutdrag från Utbildningsnämndens sammanträde den 12 

december 2024 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionens första att-sats. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att besvara motionens första 
att-sats och avslå den andra att-satsen. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer förts arbetsutskottets förslag att besvara motionens första att-sats 
mot Therez Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag att besvara motionens 
första att-sats. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag att avslå motionens andra att-
sats mot Maria Rosanders (SD) yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att avslå motionens andra att-sats. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna vill utöka antalet platser på akutskolorna och har avsatt medel till detta i 
vårt budgetförslag. Akutskolor är en nödvändighet i det akuta skedet, däremot måste 
kommunen bli bättre i det förebyggande arbetet så att elever inte hamnar på dessa 
skolor. En del för att uppnå detta är att utöka medel till resursenheterna och stöd i skolan 
vilket vi också föreslog i vår budget. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Bristande studiemiljö och ordningsstörningar förekommer i stor skala inom de flesta 
skolor. Vår bedömning är att det behövs en kapacitet att ta emot hundratals elever till 
antingen särskilda klasser eller en specifik skola. Dessa akutklasser bör särskilt utformas 
för att främja skoldisciplin, mindre elevgrupper och ett urval av meriterade lärare med 
förmåga att hantera elevernas problematik. Vi behöver finna en lösning för 
permanenta/stadigvarande skolplaceringar så att elevernas behov inte förbises. 
Akutklasserna behövs även på gymnasienivå för att säkerställa att fler kan bli 
berättigade till högre studier samtidigt som behovet av elevavstängningar blir enklare 
att hantera. Som motionen föreslår bör nämnden undersöka och eventuellt utreda 
eventuella modeller för att hitta en lösning på detta behov. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för bifall till motionen. 
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§ 47  

Svar på motion om investering i Fyrishov från 
Kristian P Ljungberg (M) med flera 
KSN-2024-02601 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Kristian P Ljungberg, Madeleine Andersson, och Markus Lagerquist (samtliga M) 
föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 9 september 
2024  

• att prioritera en investering i arenan Fyrishov före en ny badanläggning i 
Gottsunda, samt 

• att finansiera investeringen genom försäljning av byggrätter på kommunens 
mark i anslutning till Fyrishov. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 41 
• Tjänsteskrivelse daterad den 18 december 2024 
• Bilaga 1, Motion om investering i Fyrishov från Kristian P Ljungberg (M) med 

flera  

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Maria Rosander (SD) yrkar bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Therez Almerfors 
(M) med fleras yrkande att bifalla densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för bifall till 
motionen. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är positiva till förslaget om att bevara Fyrishovs badanläggning 
längre än vad som tidigare bedömts som möjligt. Uppsala har ett stort behov av bad och 
främst simhallar. Det underlättar även att behovet av ny kapacitet minskar då styrets nya 
anläggningar visat sig bli både felplacerade och fördyrade. Titta exempelvis på den nya 
badanläggningen i Gottsunda som budgeterats för hela 648 miljoner kronor, något som 
är närmast dubbelt så dyrt som liknande badanläggningar. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att Fyrishov ska prioriteras och att 
Gottsundabadet precis som Fyrishov ska få en förlängd livslängd och att ett nytt bad med 
större kapacitet skjuts långt in i framtiden. 
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§ 48  

Svar på motion om krav på förskoleplats från 
Stefan Hanna (UP) 
KSN-2024-03241 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 4–5 november 2024 

• att inga försörjningsstöd betalas ut till familjer som inte låter sina barn gå på 
förskola efter att de fyllt 2 år. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 28 januari 2025 § 40 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 november 2024. 
• Bilaga, Motion om krav på förskoleplats från Stefan Hanna (UP) 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Ehsan Nasari (C) och Therez Almerfors (M) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara 
motionen. 
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Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraternas fokus i detta ärende är ”barnens bästa”. I kommunens 
egna mätningar av elever som påbörjar sin skolplikt framgår det tydligt att barn som 
gått på förskola är betydligt mer utvecklade inom språk och matematik än de flesta barn 
som inte gått på en förskola där svenska talas. UP respekterar självklart att lagar ska 
följas och utgår därför ifrån att kommunen i bättre utsträckning tillämpar de krav som 
beskrivs i motionssvaret. Inom kort förväntas ändringar i lagstiftningen om aktivitetskrav 
som bättre bör kunna leda till att ”barnens bästa” sätts i första rummet och att 
inkluderingen av människor in i det svenska samhället sker snabbare än i dagsläget. 
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§ 49  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 5 
februari 2025 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsbeslut 2025-01-07 till 2025-01-29 
• Ej anmälda delegationsbeslut inom arbetsgivarfrågor 2022-2024 
• Ej anmälda delegationsbeslut inom arbetsgivarfrågor, 2020-2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.  
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§ 50  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 2025-
02-05 
KSN-2025-00153 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Sammanfattning av kompetensförsörjningsplan 2025 – 
kommunledningskontoret 

• Kompetensförsörjningsplan 2025 aggregerad 
• Minnesanteckningar från central skyddskommitté 2024-12-18 
• Månadsbrev EST december-januari 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen 2024-11-27 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen 2024-12-18 
• Protokoll från extra CSG 2025-12-05 - KS VP 
• Protokoll från extra CSG 2025-12-05 - rekrytering brandchef 
• Särskild aktivitet i partigrupp (V) 
• Återrapportering avseende jämställdhetsrådets verksamhet under 2024 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.  
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§ 51  

Val av ledamöter från näringslivet till 
Näringslivsrådet 2025 
KSN-2023-00789 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att till ledamöter från näringslivet i näringslivsrådet utse AnnaSara Sundqvist 
Wolf, Björn Berg, Jonas Wamstad, Johannes Ridderstedt, Sophie Ruth, Emil 
Linde, Sara Mangsbo, Sara Thorslund, Jan Smedh, Sofie Skaränger, Helena 
Eklöf och Jenny Högberg. 

Sammanfattning 

I enlighet med Föreskrifter för Näringslivsrådet, som kommunstyrelsen beslutade om 
den 11 november 2023, ska kommunstyrelsen utse som flest tolv ledamöter från 
näringslivet i Uppsala för en tidsperiod om ett år med möjlighet till förlängning med ett 
år i taget. Ledamöter som representerar näringslivet nomineras genom ett öppet 
nomineringsförfarande där ägare eller delägare, med en ledande roll i ett bolag 
registrerat i Uppsala kommun kan nomineras till ledamot i Näringslivsrådet. 

Tio av ledamöterna från föregående år önskar få sina uppdrag förlängda och för att 
fylla de två kvarvarande ledamotsposterna har förvaltningen genomfört en öppen 
nomineringsprocess som utlysts via sociala medier. Utifrån de nomineringar som 
inkommit föreslår förvaltningen, efter samråd med näringslivsrådets ordförande, att 
kommunstyrelsen även väljer Helena Eklöf och Jenny Högberg till ledamöter. 

De utsedda ledamöterna kommer från följande företag: 

AnnaSara Sundqvist Wolf - Mäklarhuset  
Björn Berg -Ngenic  
Jonas Wamstad - Drupps  
Johannes Ridderstedt- 46Elks  
Sophie Ruth – Swace Digital  
Emil Linde - Medicago  
Sara Mangsbo - Immuneed  
Sara Thorslund – Gradientech  
Jan Smedh –The English Bookshop  
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Sofie Skaränger – Jobbet.se  
Helena Eklöf – Ett. Red. Skap.  
Jennie Högberg – Upplandsturen och Högbergs Buss 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 januari 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 52  

Avsägelse av uppdrag Uppsala kommuns 
jämställdhetsråd 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Sara Askervall (SD) från uppdraget som ledamot i Uppsala 
kommuns jämställdhetsråd. 

Sammanfattning 

Sara Askervall (SD) har inkommit med en begäran att bli entledigad från uppdraget 
som ledamot i Uppsala kommuns jämställdhetsråd. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 53  

Deltagande på konferens och möten 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bevilja kommunstyrelsens ledamöter deltagande i årlig krisledningsövning 
den 2 december 2024, samt 

2. att bevilja kommunstyrelsens ledamöter deltagande i work shop med 
Företagarorganisationer, Näringsliv och Destination den 28 januari 2025. 

Sammanfattning 

För att förtroendevalda ska ha rätt till mötesersättning och ersättning för förlorad 
arbetsinkomst vid förrättning, som exempelvis deltagande i konferens, studiebesök,  
resa, utbildning, informationsmöte som rör kommunal angelägenhet och som har ett 
direkt samband med det kommunala förtroendeuppdraget ska dessa godkännas av 
nämnden. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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§ 54  

Inriktning för ökad attraktivitet och 
framkomlighet för en levande innerstad 
KSN-2025-00447 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till kommunledningskontoret och stadsbyggnadsförvaltningen att 
genomföra de åtgärder som anges i föredragningen, som berör 
kommunstyrelsens ansvar, i syfte att öka innerstadens attraktivitet och 
framkomlighet 

2. att hemställa till gatu- och samhällsmiljönämnden att säkerställa ett 
genomförande av de åtgärder som anges i föredragningen som berör 
nämndens ansvar, 

3. att hemställa att gatu- och samhällsmiljönämnden säkerställer att 
framkomligheten säkras vid kommande ledningsflyttar, samt 

4. att det ska ske en återrapportering av åtgärderna till kommunstyrelsen. 

Deltar inte i beslutet 

Ehsan Nasari (C), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) deltar inte i beslutet. 

Sammanfattning 

Uppsala växer och innerstaden kommer under de närmaste åren genomgå en 
omfattande förnyelse dels för att öka framkomligheten längs järnvägen, dels för att öka 
kapaciteten vid centralstationen och i den lokala kollektivtrafiken. Åtgärder som 
utbyggnad av fyra spår mellan Stockholm och Uppsala, införande av modern spårväg 
och planskilda korsningar under järnvägen bidrar alla till stärkt konkurrenskraft och 
utgör långsiktiga förutsättningar för Uppsalas hållbara utveckling.  

Samtidigt medför åtgärderna en begräsning i framkomligheten och tillgängligheten till 
innerstaden under ombyggnadstiden som pågår mellan åren 2025 fram till 2029. 
Parallellt upplever cityhandlen och kontorsmarknaden ett flertal 
marknadsförändringar förändringar som sammantaget medför begräsningar i den 
kommersiella bärkraft som varit utmärkande för innerstaden under en längre tid 
tillbaka. Innerstadens funktion som nod för den kommunal och regionala tillväxten 
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behöver säkras för att nödvändiga utvecklingssatsningar ska kunna genomföras utan 
allt för stor inverkan på innerstadens funktionalitet och attraktionskraft.  

Därför föreslås ett antal åtgärder som ska öka attraktiviteten och framkomligheten i 
innerstaden. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 5 februari 2025 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), Linda Eskilsson (MP) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Therez Almerfors (M) yrkar 
att yrkandet ”Tillsammans med Region Uppsala utreda förutsättningarna för och 
återkomma med förslag till avgiftsfri kollektivtrafik till innerstaden, under vissa perioder” 
avslås 
att dubbdäcksförbudet på Kungsgatan tas bort 
att Kungsgatans genomfartsförbud hävs permanent 
att lägga till att fler träd och vertikala trädgårdar uppförs i centrala Uppsala 
att möjligheter för fler uteserveringar på fler torg och platser inkluderas i inriktningen 
att förenkla och utvidga tillstånden för uteserveringar inkluderas i inriktningen 
att införa en lokal kameraoffensiv i samråd med Polisen för att sätta upp 
trygghetskameror på otrygga eller brottsutsatta platser. Ökade möjligheter till 
kamerabevakning där fastighetsägare och näringsidkare ser behov behöver säkerställas. 
att upprätta en trygghetscentral där Polisen, ordningsvakter, grannsamverkan, 
socialtjänst och andra aktörer kan samordna trygghetsarbetet. 
att möjliggöra för att Islandsbron öppnas för all trafik, särskilt yrkestrafik. 
att Framkomligheten och bättre flöden måste säkerställas vid Tullgarnsbron genom 
bland annat införandet av två svängfiler vid Sjukhusvägen Sleven Säfwenbergs vid 
Sjukhusvägen. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifalltill Therez Almerfors (M) yrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ajournerar sammanträdet mellan klockan 16:21 och 16:35. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna vill se en levande och framkomlig stad som välkomnar alla och där 
stadsglädjen står i fokus. I vår skuggbudget presenterade vi ett stort antal förslag för att 
förbättra innerstaden och har även lagt förslag till remissen för Plan för innerstaden.  
Det är problematiskt att ett ärende presenteras på sittande bord, utan möjlighet att 
förankra förbättringsförslag. Trots detta la vi flera yrkanden för hur vi skulle vilja 
förbättra inriktningen, yrkanden som tyvärr inte fick bifall. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna ser vissa av de föreslagna åtgärderna som nödvändiga utefter 
omständigheterna att styret skapat detta trafikkaos genom sina spårvägsplaner som nu 
behöver hanteras. Vi är fortsatt mycket kritiska till styrets innerstadsplaner och 
spårvägsbygge som kommer göra staden mindre tillgänglig för bilburna Uppsalabor. 
Spårvägsprojektet bör avbrytas och genomfartsförbudet på Kungsgatan hävas 
permanent. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi håller med om att framkomligheten i Uppsala måste snabbt förbättras och att 
åtgärderna som föreslås kommer göra det enklare för uppsalaborna att ta sig fram i 
staden, särskilt under flera pågående vägarbeten. Däremot ser vi brister i beredningen 
som gör att vi väljer att avstå från att delta i beslutet. Många av förslagen som 
presenterats i ärendet är bra, men Centerpartiet är kritiska till den oprofessionella 
hanteringen av dessa viktiga frågor. Vi tror att det finns en bred enighet om de åtgärder 
som krävs för att förbättra framkomligheten för uppsalaborna som på bättre sätt fyller 
näringslivets behov för ett mer växande och mer levande Uppsala. Styret tillsammans 
med Liberalerna har dock valt att göra detta till ett politiskt utspel, vilket vi anser är 
oerhört olyckligt för Uppsalas bästa. 
Att ett paket av förslag som egentligen hör hemma i gatu- och samhällsmiljönämnden 
lyfts för beslut vid samma sammanträde i kommunstyrelsen, utan att ha delgetts 
samtliga partier, är inte värdigt Sveriges fjärde största stad. Underlaget är bristfälligt och 
vi har inte getts tillräckligt god chans att förstå ärendets konsekvenser. Frågan om 
körförbudet på Kungsgatan, som senast lyftes i december, behöver plötsligt omvärderas 
akut. Vi ser det också som problematiskt att frågan om god luftkvalitet inte alls lyfts i 
beredningen. Även om vi håller med om flera av åtgärderna i förslaget, väljer vi att avstå 
från att delta i beslutet på grund av den oseriösa hanteringen av ärendet. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att mycket mer måste göras för att göra det 
möjliga för att framkomligheten för fordon till city ska vara så bra som möjligt under 
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tiden som infrastrukturen för kapacitetsstark kollektivtrafik säkras. Fler tillfälliga 
trafikregler måste säkerställas. Vad avser Kungsgatan anser UP att den ska vara öppen 
fram till att Dag Hammarskjölds väg är färdigbyggd för kapacitetsstark kollektivtrafik. 
Det är viktigt att inte city får färre parkeringsplatser för cyklar. 
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§ 55  

Svar på initiativ om kommunens 
fastighetsbestånd från Jonas Segersam (KD) 
KSN-2025-00453 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) har i initiativärende väckt den 5 februari 2025 föreslagit att 
kommunstyrelsen får en förteckning över fastigheterna som kommunen förvaltar 
direkt under kommunstyrelsen, samt att det av förteckningen framgår vakansgraden 
för de olika typerna av fastigheter indelat geografiskt. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterat 5 februari 2025 
• Bilaga, initiativärende om kommunens fastighetsbestånd från Jonas Segersam 

(KD) 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Maria Rosander (SD) och 
Jennie Claesson (L) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Jonas Segersam 
(KD) med fleras yrkande att bifalla detsamma och finner att kommunstyrelsen bifaller 
föreliggande förslag att besvara initiativet. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi välkomnar att styret går med på att presentera vår lista i KSAU, men yrkade bifall till 
initiativet i syfte att den även kommer kommunstyrelsen till del. 
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§ 56  

Rekrytering av Trygghets- och 
hållbarhetsdirektör 
KSN-2024-03785 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att erbjuda Ida Bylund Lindman anställning som direktör för Trygghet och 
Hållbarhet, vid kommunledningskontoret i Uppsala kommun. 

Deltar inte i beslutet 

Maria Rosander (SD) deltar inte i beslutet. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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